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Slovo starosty
…můj první rok na úřadě

Blíží se konec prvního roku mého „starosto-
vání“. I když mi hlasy, které jsem dostal ve 
volbách,  starostování  napoprvé nepřines-
ly, za vyhrocené situace v  Radě obce a  po 
neschopnosti komunikace vedení obce, na 
mě jaksi tato funkce zbyla. Co se stalo, stalo 
se… Nechme minulost minulostí a  věnuj-
me pozornost raději současnosti  a hlavně 
budoucnosti.
Toto je šesté vydání Nivnických novin, do 
kterých pravidelně přispívám informacemi 
o práci OÚ. V prvním mém příspěvku do NN, 
bylo to vydání  3/2015, krátce po nástupu 
do funkce, jsem trochu nesměle popsal pře-
hled investic bez stanovení priorit a sezná-
mil Vás s novým vedením obce. V mém dru-
hém příspěvku, čísle 4/2015, byl příspěvek 
pod názvem „...mých prvních 100 dnů na 
úřadě“, kde jsem shrnul stav majetku obce 
a  upozornil na nehezké kouty v  jinak naší 
krásné obci (most u  pálenice, sběrný dvůr 
Hůrka i  Hoštáky, chodník ul. Sadová, spor-
toviště, chodníky u „Rajčovny“, mosty, kata-
strofální stav kanalizace atd.). V mém třetím 
příspěvku v  čísle 5/2015 (vánoční vydání)  
jsem představil vize a základní priority obce: 
budovat, rozvíjet a udržovat infrastrukturu 
(komunikace, služby, školství), podporovat 
bydlení (bydlení pro seniory, startovací byty 
pro mladé, příprava parcel pro výstavbu), 
podporovat společenský život v obci (pod-
porou spolků - kulturních, sportovních, ini-
ciace společenských akcí) i  rekapituloval, 
co se za půl rok 2015 zvládlo. Pátý příspě-
vek v lednovém vydání  1/2016 Vám přine-
sl bližší informace o plánovaných a kladně 
přijatých záměrech na výstavbu seniorské-
ho bydlení a plánech údržby a oprav na rok 

2016. A konečně v květnovém vydání, čísle 
2/2016, jsem popsal vodovodní a kanalizač-
ní systém v obci a informoval, jak si stojíme 
s údržbou majetku a investicemi v obci.
Můj šestý příspěvek bude tak trochu 
o  všem. A začnu tím, co mě těší a  co vní-
mám jako pozitivní. Obec 
je v  pohybu. Stále se 
něco děje, téměř každý 
víkend jsou nějaké spor-
tovní nebo kulturní akce. 
Např. Medobraní, výroční 
setkání turistů včetně 
účasti Jiřího Stojana, Škol-
níkova první olympiáda, 
Orelské atletické závody, 
úspěch roztleskávaček, 
úspěchy volejbalistek, 
Bajková neděle, cyklo-
maraton, rekonstrukce 
tenisových kurtů a bea-
chvolejbalové hřiště, 
děti na výletě s  přespá-
ním na riviéře, branný 
den dolní školy na kyno-
logickém hřišti, Volejba-
lový turnaj žen, otevření 
workoutového hřiště, 
První silniční cyklistická 
časovka pro děti i dospě-
lé, Tenisová akademie, 
šachový turnaj, Májový 
jarmark, pouť u  kaple, 
První svaté přijímání, 
Ukliďme přírodu - ukliď-
me Česko, Gulášování, 
Košt slivovice, Olym-
pijské hry Východního 

Slovácka, fl orbalový turnaj, Zabíjačkové 
hody, vynášení Moreny, Vandrácká „50“, 
diskotéka na ledě, kytarový koncert, výročí 
dechovky, zpívání koled, Mistříňanka, Čaje 
o páté, různé výstavy  a další a další. Všem, 
kteří se podílejí na těchto akcích organizač-
ně, ale i návštěvníkům, patří velký dík. Nut-
no dodat, že všechny tyto akce byly skvělé. 
Vnímám také zvýšený počet dětí v  ulicích, 
na hřištích, stezkách. Po troše se naplňuje 
krédo „dostat děti od počítačů do přírody 
nebo k  pohybu“ a  také vidím více občanů 
na procházkách nebo na kolech. A to je 
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dobře. Toto všechno je signál, že podpora 
spolků přináší ovoce, že opravy a  dovyba-
vování dětských sportovišť je využíváno 
a že je nutné udržovat nejen centrum obce, 
ale i  okolí stezky a  chodníčky a  provádět 
výsadbu krajinné zeleně. Pozitivně vnímám 
i reakce obyvatel na dílčí opravy po obci – 
např. ulice Závodí, Komenského, Sadová , 
lávky, stezky, chodníky, hřbitov, Nivnická ri-
viéra, workout, rekonstrukce sběrných dvo-
rů, výsadba třešní atd. Myslím si, že za první 
rok se toho zvládlo  hodně. 
Jak je to možné? Je to tím, že samospráva 
funguje a funguje efektivně.  Zastupitelstvo 
jakožto nejvyšší orgán obce „nalajnuje“ 
záměry (v programovém prohlášení na 4 
roky) a  schválí rozpočet na daný rok s  od-
hadem částek na investice a údržbu. Pak už 
je to na výkonnosti Rady obce, která, pokud 
je pružná a  konstruktivní, plní postupně 
všechny cíle nastavené Zastupitelstvem 
obce. A samozřejmě je to i o starostovi, aby 
vše konzultoval s odbornou stavební komi-
sí, připravoval studie a  projekty, následně 
prováděl výběrová řízení a předkládal Radě 
obce k  fi nální oponentní diskuzi a  nebo 
schválení. Nezbytná je výborná spolupráce 
s  místostarostkou,  která bezvadně zvládá 
celou legislativu a úkony v rámci přenesené 
působnosti i samosprávy, a není toho málo. 
A tohle prostě funguje. 
Ale není vše tak jednoduché a  růžové jak 
vypadá. Máme na jednáních Zastupitel-
stva obce občas  i spory a zastupitele, kteří 
nejsou některým opravám a  rekonstruk-
cím nakloněni.  Konkrétně ul. Komenského 
byla předmětem diskuze, že nebyla tak po-
třebná. Nebo je od některých zastupitelů 
naprostý nesouhlas s investicemi do spor-
tovního areálu nebo do sportu obecně. Pro 
ty, kteří jsou podobného názoru upřesňuji: 
ul. Komenského jsme se stavební komi-
sí vyhodnotili jako nejfrekventovanější 
ulici (škola, kostel atd.) a v dané době byl 
chodník již značně zvlněný, navíc vzdále-
né veřejné osvětlení svítilo více do zahrá-
dek než na komunikaci. Padlo rozhodnutí  
tuto ulici rekonstruovat kompletně a tak to 
Rada obce na doporučení stavební komise 
schválila. A já Radě obce nejen za toto roz-
hodnutí děkuji – ulice Komenského i ulice 
Závodí je první a  doufám, že ne poslední 
ulicí, která je jako nová - čistá, bezpečná 
a krásná.
Snahy některých zastupitelů o  dílčí schva-
lování všeho považuji za zpátečnické a ne-
pružné. Od toho máme stavební komisi, 
aby odborně poradila co je potřeba, jakou 
technologii nebo rozsah volit nebo co ne-

chat zkonzultovat  s  odborníky, projektan-
ty nebo patřičnými fi rmami. A pak máme 
Radu obce, řádně zvolenou  zastupiteli, kte-
rá odborné výstupy posoudí a  rozhodne. 
Není třeba toto více komentovat, důkazem 
je odvedená práce. Myslím, že za první rok 
se udělal slušný kus práce.
Sportovní areál je větší oříšek – již když se 
tvořil plán investic (viz. NN 3/2015) jsem 
psal: bude to drahé a bude to bolet. Ale… 
nebude to tak drahé a  je to potřebné. 
Areál mimo fotbalové plochy  pustne – 
v první etapě chceme chodníky kolem hřiš-
tě, jednu tribunku na západní straně a zpev-
nění svahu na východní straně a taky upra-
vit přístupovou komunikaci podél sportov-
ní haly, která je dneska opravdu ostudou 
obce. Následovat by měla výstavba víceú-
čelového hřiště na místo současných zarost-
lých a nepoužitelných volejbalových kurtů. 
Nechceme stavět žádné chrámy, ale využít 
prostor pro sport a rekreaci, a hlavně udě-
lat účelový prostor pro naši mládež a areál 
(majetek obce) udržovat v souladu se záko-
nem. Dotaci na toto hřiště jsme od Minister-
stva školství nedostali – z podaných 1 386 
žádostí obdrželo dotaci 80 subjektů a to je 
žalostně málo. Neskrývám, že jsem loboval 
ze tří stran, ale dostat se do 6%  vyvolených 
ze sta bylo nad naše síly. Okolní obce Dolní 
Němčí, Strání, Hluk, Bánov, nikdo na dotaci 
nedosáhnul a někteří měli žádost podanou 
potřetí. Obce se rozhodly výstavbu postup-
ně provést ze svých rozpočtů. Naše obec 
má v rozpočtu na tuto výstavbu blokováno 
8 mil.Kč  a  dostačovat by mělo 5-6 mil.Kč. 
Neohrozí to žádné zamýšlené investice ani 
další potřeby obce taky proto, že se s  tím 
v rozpočtu počítalo.
Nejčastější dotazy: A jak to vypadá s jiný-
mi projekty a záměry?? Kdy budou k dispo-
zici nějaké pozemky?? Kdy budou k dispo-
zici byty a  bydlení pro seniory?? Odpověď 
není jednoduchá. První překážkou je změ-
na  územního plánu. Tím, že obec postrádá 
základní dokument, tj. plán rozvoje obce 
- nikdo se nezamýšlel nad budoucími po-
třebami obce.  Máme zázemí - dostateč-
nou a  rozšiřitelnou kapacitu školky i  škol, 
máme obecně slušnou infrastrukturu v obci 
i vhodné lokality, ale zaspala se příprava po-
tenciálu výstavby pro mladé i výstavba pro  
starší a umožnit jim klidné a komfortní byd-
lení na stáří. Vše je nyní v běhu a souběžně 
se změnou územního plánu se připravují 
studie a  projekty tak, abychom mohli po 
schválení ÚP ihned zahájit realizace. Po-
dobně je na tom přístavba Besedy a centra 
obce. Ve zpracování jsou studie centra obce. 
Chceme navrhovat a realizovat koncepčně 

a komplexně. Vše již skloubit i s plánovanou 
výměnou „kostkovice“, úpravou chodníků, 
zastávek, tvorbou parkovacích míst a  pří-
padně i demolicí Tip-sportu a vytvoření ze-
leně. Většina projektů se připravuje tak, aby 
případně odpovídaly dotačním podmín-
kám a umožnily rychle reagovat na výzvy.
Finance:  Kde na to vezmeme?? Plány fi nan-
cování (příjmů i výdajů) musí korespondo-
vat se záměry obce. I na tohle je pamato-
váno a mohu Vás ujistit, že obec je v dobré 
fi nanční kondici a  nedopustíme, aby se 
obec dostala do špatných čísel. Pro uklidně-
ní tedy několik čísel k 1.6.2016. Od počátku 
roku jsme prostavěli (chodníky, cesty, kana-
lizace, sportoviště, opravy a údržby) částku 
14,1 mil.Kč.  Na účtech má k  tomuto datu 
obec téměř 48 mil. Kč. Opravujeme a inves-
tujeme s rozmyslem dle stanovených klíčo-
vých oblastí a dle potřeb.

Aktuální stav oprav a investic : 

Většinu jsem uvedl v  minulém čísle, tak 
sděluji jen novinky. Základní škola - obě 
budovy dostanou nové, úspornější plynové 
zdroje vytápění s moderní řídící jednotkou. 
To by mělo přinést každoročně úsporu více 
než 100.000.- Kč. Pro žáky budou vybudová-
ny přístřešky na kola. Dále budou instalová-
ny pro všechny žáky horního stupně nové 
šatní zamykatelné skříňky a  konečně tak 
částečně zbavíme žáky přetížených batohů 
a  tašek. Rekonstrukcí projde i  víceúčelová 
plocha na školním hřišti, kde bude provede-
no odvodnění a pokládka nového povrchu. 
Připravuje se návrh nového oplocení školy, 
které se nám stále více naklání.  
Na konci srpna bychom měli zahájit nej-
větší investici tohoto roku, tj. realizaci ul. 
Nábřežní (vodovod, elektřina, komunika-
ce, chodník a  veřejné osvětlení). Do hodů 
bychom chtěli stihnout chodníky i  část 
komunikace u „Rajčovny“ a opravu  asfalto-
vého hřiště. Dokončuje se parkoviště u MŠ, 
chodník a rozšíření komunikace u pošty. O 
prázdninách se zahájí předělání dětského 
hřiště u MŠ, kde vznikne  „hobití“ minives-
nička a  hezká odpočinková zóna.  Ostatní, 
co bychom chtěli zvládnout do konce roku, 
jsem již popisoval v minulém čísle nebo po-
drobněji najdete na stránkách obce v části 
„Aktuálně – Investice“.

Co nás trápí:  

Vandalismus, který se občas objevuje - pře-
vržené popelnice, rozbitá zídka za hřbito-
vem, rozbitá školní zídka, poničené značení, 
nepořádek na zastávkách, u kaple, ale i ob-
jevující se miniskládky trávy a jiného nepo-
řádku za humny, kolem toku Nivničky atd. 
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I z  tohoto důvodu obec zvažuje instalaci 
kamer na inkriminovaná místa a rozmístění 
fotopastí.        

Komplexní pozemková úprava:  

Jen stručně, na červnovém ZO byl schválen 
„plán společných zařízení“, který zahrnuje 
návrh páteřních a vedlejších zemědělských 
komunikací tak, aby zemědělská doprava 
byla mimo obec a dále  opatření vodohos-

podářská, protipovodňová, opatření proti 
větrné erozi, splaškové erozi (vodoteče, za-
lesnění, zatravňovací pruhy, dělení velkých 
lánů, větrolamy, biokoridory, mokřady, prů-
lehy,  atd).
Následovat budou návrhy scelování po-
zemků, diskuse a  konzultace atd. KPÚ je 
běh na dlouhou trať, pokud nenastanou 
větší problémy, dokončení by snad mohlo 
být do roku 2018.   

Vážení spoluobčané, 

v těchto letních a horkých dnech buďte na 
sebe opatrní. Užívejte sluníčka po trochách, 
dopřejte si večerního posezení s  přáteli. 
Buďme o prázdninách tolerantní k naší mlá-
deži a kulturním akcím a dopřejme jim letní 
zábavu, pokud je v mezích slušnosti. 
Přeji hezké letní dny. 

Miroslav Vykydal
starosta

Výšivka s názvem „jablůčka“
Tato výšivka sloužila ke zdobení především všedních rukávců. V dnešní době ji můžeme vidět na některých 
lémečcích u nedělních rukávců. Máme ji dochovanou na všech vzornících nivnického vyšívání.  
 GM

Členové nivnické ZO SPCCH na Slovensku 
Ve čtvrtek 28. dubna jsme uskutečnili, mimo ostatních aktivit, 
jednodenní rekondiční pobyt v termálních koupelích v Dunajské 
Stredě v tamějším Thermalparku. Je to srdce Žitného ostrova, sa-
motný areál má rozlohu 18 ha, najdete tam deset interiérových 
a  exteriérových bazénů, krásný hotel, penziony, atrakce pro do-
spělé i děti. Pro zajímavost termální voda vyvěrá z hloubky 1600m 
o teplotě 57°C!!! V bazénech je však teplota vody 27°C, 33°C a 35°C. 
Má příznivé účinky na léčení pohybového ústrojí. V areálu jsou sa-
mozřejmě k dispozici i sauny, ale za příplatek.
Když jsme odjížděli z Nivnice, byl nás plný autobus. Panovala dob-
rá nálada. Do Dunajské Stredy jsme jeli poprvé. „Veselá mysl, půl 
zdraví“ toto staré přísloví se opět ukázalo pravdivé.
Po nezbytných organizačních pokynech paní Kurucové, hurá do 
areálu lázní. Uvítalo nás nádherné prostředí. Obsluha v bufetech 
i  restauraci byla příjemná, jídlo chutné, inu co víc si přát, jen to 
dobré zdraví, ke kterému i tento rekondiční pobyt přispěl. Byl to 
pro všechny příjemný den.

Velké poděkování patří organizátorům ozdravného pobytu i panu 
řidiči. Všem čtenářům přeji sluníčkové letní dny prožité ve zdraví  

K. Šik
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Charitní dům sv. Andělů strážných 
Oslava svátku Dne matek
Opět po roce jsme na Charitním domě v Nivnici oslavili svátek Dne ma-
tek, nejdříve při kávě a zákusku, potom vystoupily děti z MŠ. Pod vede-
ním paní učitelky si pro klienty připravily pásmo básniček a písniček pro 
maminky. Klienti se na děti moc těšili, vystoupení se všem velmi líbilo. 
Velký dík patří dětem i paním učitelkám, už se těšíme na další setkání. 

Zaměstnanci a klienti CHD Nivnice 

Předběžný přehled plánovaných společenských akcí:
  2. 7. Nohejbalový turnaj (Nivnická riviéra)
  8. 7. Country zábava se skupinou ŠTRŮDL (Nivnická 

riviéra)
10. 7. OHVS – turnaj ve sportovní střelbě na 

asfaltové holuby  (Vlčnov)
16. 7. Kupkofest (Nivnická riviéra)
22. 7. Turnaj v kopané o pohár starosty obce (areál TJ)
23. 7. Beachvoleybalový turnaj (Nivnická riviéra)
30. 7. Petanque day VIII. (Nivnická riviéra)
  6. 8. Tenisový turnaj čtyřher (Nivnická riviéra)
13. 8. OHVS – turnaj ve fotbalu žen (Bystřice pod 

Lopeníkem)
19. 8. Zábava se skupinou HBS (Nivnická riviéra)

28. 8. Motoburza (areál TJ)
  3. 9. Hody – Gastroden Východní Slovácko a Čachtice-

Kopanice (u fontánky)
3. - 4. 9. Prezentace spolků (SD Beseda)
15. 9. Čaj o páté (SD Beseda)
18. 9. OHVS – „Ninja faktor“ (Korytná)
24. 9. Noční pohádkový les (Nivnická riviéra)
24. - 26. 9. Podzimní výstava (SD Beseda)
9. 10. Motoburza (areál TJ)
9. - 10. 10. Výstava hub (SD Beseda)
13. 10. Čaj o páté (SD Beseda)
28. 10. Drakiáda (u rozhledny)
15. 10. OHVS – Přespolní běh (Vlčnov)
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VÝZVA PRO NIVNICKÉ SPOLKY
V rámci hodového programu naši obec navštíví starostové mikroregionu Východní Slovácko a mikroregionu Čachtice-Kopani-

ce. Ve SD Beseda připravujeme ve dnech 3. a 4. září 2016 prezentaci nivnických zájmových sdružení - spolků. 

Zástupci spolků, svoji účast a požadavky na stoly případně nástěnky pro prezentace, nahlaste paní Martině Moulisové (tel. č. 

605 804 501) v termínu do 20. srpna 2016. Vlastní instalace bude probíhat 1. a 2. září 2016.

Věříme, že využijete tuto příležitost pro zviditelnění svojí dobrovolné činnosti.

Akce může být z organizačních nebo technických důvodů přesunuta popřípadě zrušena. 
Podrobnější informace o nich budou zveřejňovány na stránkách obce a v místním rozhlase!
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Návštěva přátel v Německu v Bad Buchau
Nivnický spolek NILIBU přijal pozvání od ně-
meckých přátel z Bad Buchau. Dne 6. dubna 
2016 šest členů vyrazilo v brzkých ranních 
hodinách do 800 km vzdáleného lázeňské-
ho města v  jižním Německu. Přijeli jsme 
v  odpoledních hodinách a  přivítání se ko-
nalo v místní základní škole. Zároveň s námi 
přijeli i  francouzští přátelé z  partnerského 
města Le Lion d´Angers. Po slavnostním při-
vítání jsme se ubytovali v rodinách.
Následující ráno jsme autobusem odjeli na 
prohlídku města Ulm. Po prohlídce staro-
bylé části města jsme měli možnost navští-
vit křesťanský kostel s věží vysokou 161.5 
m, která je nejvyšší na světě. Je to krásná 
gotická stavba, jejíž výstavba trvala déle 
než 500 let. Večer jsme strávili v rodinách.
V pátek 8. dubna jsme měli možnost vý-
běru mezi exkurzí světové fi rmy Liebherr 

a  návštěvou místních termálních lázní 
s možností koupání a masáží. Ve fi rmě Lie-
bherr jsme prošli celou výrobu velkých je-
řábů. Oběd byl v podnikové kantýně. Poté 
jsme se setkali v  evangelickém společen-
ském domě u kávy a koláčů, kde proběhla 
prohlídka fotografi í z minulých společných 
setkání. Následoval společenský večer 
v lázeňském centru. V úvodu měli projevy 
předsedové jednotlivých sdružení. Za náš 
spolek promluvil současný předseda Jaro-
slav Adamec. V průběhu večera byl boha-
tý raut a po něm hrála k tanci a poslechu 
místní kapela.
Celý sobotní den jsme strávili v rodinách, 
které nám připravili program na celý den. 
Součástí tohoto programu byl i  turnaj 
v  tenise a  házené. V neděli jsme se ráno 

rozloučili se svými hostiteli a  vydali se na 
cestu domů. Celý pobyt jsme strávili s pří-
jemnými lidmi a  přivezli jsme si domů 
spoustu zážitků a nových přátelství.
Příští rok se bude konat výměnný pobyt 
v  Nivnici. Pokud by měl někdo z  občanů 
Nivnice zájem cestovat, poznávat nové 
místa a  navázat přátelství, budeme rádi, 
když přijde mezi nás.
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Partnerství Nilibu z pohledu přespolního
O partnerství Nivnice s dalšími evropskými 
městysy jsem se občas dočítal v  Nivnic-
kých novinách. Texty popisující vzájemná 
setkávání a  zájezdy obyvatel do partner-
ských obcí Le Lion d´Angers a Bad Buchau 
vycházely sice nepravidelně, ale dalo se 
z  nich usuzovat, že se jedná o  letité přá-
telské vztahy komunit, které jsou si vě-
domé důležitosti mezinárodní a  zároveň 
lokální spolupráce v  rámci Evropské unie. 
Tím spíše mne zaujala prezentace spol-
ku Nilibu v  nivnickém sále Beseda. Nilibu 
tato dlouholetá partnerství organizačně 
zajišťuje a  dodává jim nové impulsy. Jed-
ním z těch novějších je otevření se spolku 
zájemcům nejen z  Nivnice. I proto mne 
zaujala nabídka aktivně přispět k  rozvíje-
ní meziregionálních vztahů osobní účastí 
na některém z partnerských výjezdů. A tak 
se i stalo. Začátkem června letošního roku 
jsem mohl vycestovat do francouzského 
regionu Anjou. 
Složení naší výpravy se už během přípra-
vy akce měnilo. Okolnosti tomu chtěly, že 
z původní šestičlenné skupiny nakonec do 
Francie vycestovali tři jedinci. Cesta po čes-
kých, německých a  francouzských dálni-
cích až do městečka Le Lion d´Angers byla 
dlouhá přes 1600 km, a tak bylo potřebné 
se nejen střídat v  řízení automobilu, ale 
také se v půli trasy ubytovat. Přespali jsme 
v  německém Saarbrückenu, příhraničním 
kopcovitém městě, od kterého trasa dálni-
ce vede k Métám a dál k Pařiži. Regionální 
centrum kraje Anjou se nachází 300 km 
jihozápadně od francouzské metropole 
a  pyšní se bohatou historií i  památkami. 

Osobně mne nejvíc zaujala udržovaná 
městská pevnost s  řadou vyhlídkových 
ochozů a  pěstěných parků. Specialitou 
angerské pevnosti je expozice desítek stře-
dověkých tapisérií s vyobrazeními biblické 
apokalypsy. I tam jsme s  našimi hostiteli 
během pobytu ve Francii zavítali. Do Lio-
nu ležícího od Angers 25 km severně jsme 
dorazili ve středu 1. června ve chvíli, kdy 
se v  místním sálu sešli také hosté z  Ang-
lie a  Německa. Partnerství lionských s  ji-
hoanglickým městečkem Wiveliscombe 
letos trvá již třicátým rokem, a tak i hostů 
z Albionu bylo nejvíce. Jejich autobus nás 
ostatně rozvážel po dva dny po různých 
památkách a  zajímavých místech v  okolí. 
Navštívili jsme krásné městečko Chateau 
Gontier s bývalým klášterem voršilek, roz-
sáhlý klášterní areál Fontenevraud, kde 
jsou uloženy ostatky několika francouz-
ských vládců, a  v neposlední řadě také 
rozsáhlé sklepy 
vinařství Chateau 
Langlois. Ubyto-
váni jsme byli ve 
francouzských ro-
dinách nejen z Li-
onu, ale i  z obcí 
v  jeho blízkém 
okolí. Pohostin-
nost místních 
byla příkladná. 
Program jsme 
měli připravený 
od rána do veče-
ra, a  co se týče 
noclehu a stravy, 

nebylo nač si stěžovat. Dvouhodinová ve-
černí posezení u výborného jídla a vína ne-
lze nevzpomenout. I díky nim jsem poprvé 
ochutnal čerstvé ústřice z nedalekého At-
lantiku. Naše hostitele zase potěšily dary, 
které jsme přivezli z Moravy. Od regionál-
ních pochutin až po nahrávky s moravskou 
lidovou hudbou. Domlouvali jsme se ang-
licky, a když to některým nešlo, tak i gesty. 
Většinu důležitého se podařilo sdělit a čas 
tak naplnit i  vzájemně obohacující kon-
verzací. Na francouzském venkově jsem 
oceňoval cit místních pro styl a  soulad-
nost. Sídla tam mají ucelený estetický ráz 
a domy ctí starší stavitelské tradice. Výstřel-
ky v podobě tvarově roztodivných a barev-
nostně křiklavých domů, s nimiž jsme kon-
frontováni v naší vlasti, jsou ve Francii spíše 
výjimečné. Pořekadlo, že méně je někdy 
více, platí v případě venkovské architektu-
ry dvojnásob. Ve Francii je zjevně ctí. Krása 

py p y,
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na venkově v regionu Ajnou je mnoho zámků a hrádků
na venkově v regionu Ajnou je mnoho zámků a hrádků

posezení ve městě Angersposezení ve městě Angers

v chrámu klášterního areálu Fontenevrauv chrámu klášterního areálu Fontenevrau
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Výšlap do Lipin - MK Nivnice
V sobotu  18. června jsme pořádali, dá se 
říct již tradiční, výšlap do Lipin. Je to tako-
vá nenáročná procházka pro děti i dospělé. 
Bohužel zase jsme byli zklamaní. Z  více jak 
3 tisícové obce se zúčastnilo pouze 15 našich 
spoluobčanů a z nich bylo devět dětí. Letos 
poprvé jsme vytvořili dvě trasy a pozvali jsme 
zájemce z  Korytné. Trasa z  Nivnice začínala 
jako obvykle z Rajčovny a druhá z fotbalového 
hřiště z Korytné. Byli jsme mile překvapeni, od 
našich sousedů přišli celé rodiny s  dětmi. Na 
včelařské chatě jsme  připravili pro děti  úko-
ly. Aby to dospělým nebylo líto, tak pár úkolů 
se našlo i  pro ně . V dobré náladě a  poho-
dě jsme poseděli, opekli si špekáčky a pěkně 
jsme se pobavili. 
Děkujeme moc včelařům, kteří nám poskyt-
li zázemí jejich chaty a  moc pěkně se o  nás 
starali. Dozvěděli jsme se zase něco nové-
ho o  včelkách, ochutnali jsme letošní med 
a  starší věkem také medovinu. Počasí nám 
přálo a nakonec jsme byli spokojeni všichni. 

SM

a výstřednost jsou dvě odlišné záležitosti. 
Region Anjou je krajem růží, takže zraku 
libé květy příjemný výraz vesnic a měste-
ček vhodně dotvářejí. Okolí řek Maine a Lo-
iry je velkou francouzskou zahradou. Na 
venkově se vyjímají tisíce staletých stromů 
a udržované louky nebo pastviny. Historic-
kými perlami jsou pak zámečky rozeseté 
nejen v okolí Loiry. Při průjezdu kolem této 
řeky zaujmou i příbytky nebo vinné sklepy 
vytesané ve skále táhnoucí se podél toku 
snad několik desítek kilometrů. Ne nadar-
mo se říká, že tento kraj je prodchnut tím, 
co považujeme za typicky francouzské. I 
během tří dnů, které jsme v regionu Anjou 
strávili, se nám toto poznání nevyhnulo 
a my jsme tak mohli odjíždět nejen vnitřně 

obohaceni krásou regionu, ale také řadou 
inspirací. Společenským vyvrcholením na-
šeho pobytu ve Francii byl společný večer 
hostů a hostitelů v místním kulturním sále. 
Po dobré večeři, při které jsme mimo jiné 
ochutnali řadu místních sýrů, jsme si vy-
měnili informace o našich regionech a plá-
nech na další spolupráci. Jejím předpo-
kladem je, že se stejnou úctou, obětavostí 
i ochotou někdy přivítáme hosty z Francie 
a  Německa na Slovácku. Kolorit závěreč-
ného setkání vhodně dotvořily především 
francouzské písně doprovázené typickou 
harmonikou. Francouzi při nich ukázali, že 
tancovat umí a nemají se ani v tomto ohle-
du za co stydět. Cesta zpět na Moravu byla 
dlouhá, a  tak jsme 

vyjeli 5. června ráno. Na trase mezi Remeší 
a  Métami jsme přitom navštívili památky 
spjaté s bitvou u Verdunu, jejíž stoleté vý-
ročí si druhdy nepřátelské a dnes již dlou-
há léta spolupracující evropské mocnosti 
letos připomínají. Možná i proto, aby k po-
dobným střetům v budoucnu nedocháze-
lo, se rozvíjí taková partnerství, jaké udr-
žuje Nivnice s dalšími dvěma městečky ve 
Francii a Německu. Díky spolku Nilibu tyto 
vztahy nezanikají, ale s kratšími přestávka-
mi se naopak probouzí k novému životu. I 
to je pro mě Evropská unie v praxi.  

Petr Slinták, Dolní Němčí

prohlídka někdejšího konventu Voršilek ve městě Chateau Gontier
prohlídka někdejšího konventu Voršilek ve městě Chateau Gontier vinařství Chateau Gontier

vinařství Chateau Gontier
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Poděkování 
Pan MUDr. Zdenek Pokorný děkuje za milé přání k jubileu (NN 2/2016 str. 7),  posílá všem 

občanům srdečný pozdrav a přeje hodně zdraví.
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Jitce Bartošové za velkou pomoc při orga-
nizaci jarmarku. Velká akce si žádá hodně 
pomocníků. Moc děkujeme.
A už můžeme pomalu připravovat další 
ročník.  

G. Mahdalová

Jarmark 2016 
Za krásného slunečného počasí se letos 
konal druhý ročník Májového jarmarku. 
Díky tomu jsme mohli uskutečnit náš plán 
a  zaplnit centrum obce řemesly a  folklo-
rem.
V Besedě jste mohli navštívit burzu krojů. 
Tento rok se nám sešlo stále ještě hodně 
krojů na prodej. Musíme si vážit toho, že 
ještě máme co prodávat. Ze zkušeností 
víme, že burzy proběhnou a  v některých 
regionech již kroje ke koupení nejsou. 
Není co prodávat. Letos se prodalo mno-
hem více než loni. Tak pevně doufám, že 
i příští rok budeme mít ještě co nabídnout. 
Děkuji paní Straňákové za pomoc při pro-
deji krojů.
Sedlcká chalupa ožila řemesly. Mohli jste 
vidět kováře při práci, vyšívačky krojů, ple-
tení košíků a šití krpců. Také přijel výtvarník 
Jan Karlík ze Zabudišové a  přivezl obrazy 
inspirované folklorem a  starými časy. 
Do chalupy se vrátila řemesla, tak jak 
to dříve bývalo.
Na náměstí byl připraven bohatý 
folklorní program. Zahájila opět jako 
loni Dechovečka mladých pod vede-
ním Stanislava Mahdala. Dále jsme 
viděli nejmladší účastníky z  FS Hor-
němčí Hopsinky. Soubor Veleťánek  
předvedl tance z okolí Veletin a Drsla-
vic. Svým sborovým zpěvem lidových 
písní nás potěšily Plkotnice ze Suché 
Loze, Mužáci z  Korytné pod taktov-
kou paní Věrné, tetičky z  Dolněmčí 
a  muži ze Strání S.E.N.(Senioři Ener-
gijú Nabití). Dále jsme slyšeli inspiraci 
folklorem a Paříží v podání Duo GraŽ. 
Tanečníci za námi přijeli z FS Horněm-
čí a  bohatý program zakončily děti 
ze Starého Hrozenkova Kopaničárek 
s  doprovodem cimbálové muziky Ko-
paničár pod vedením manželů Rapan-
tových. Program byl bohatý a  doufám, 
že se Vám líbil.
Během odpoledne jste mohli přispět na 

novou spolupráci NF Dr. Kachníka s Muze-
em J. A. Komenského v  Uherském Brodě. 
Muzeum připravuje zajímavé výukové pro-
gramy pro děti a nadace by ráda umožnila 
dětem ze školy a  školky jejich návštěvu. 
Dobrovolný příspěvek jsme vybírali během 
konání jarmarku a vybralo se 1 640 Kč. Po-
užili jsme je na výlet dětí z mateřské školky 
na výstavu „Kašpárci celého světa“. Tato vý-
stava probíhá v  muzeu J. A. Komenského  
ještě v září. Děti si prohlédly výstavu a také 
viděly pěknou pohádku. Po prázdninách 
budeme organizovat další výjezdy dětí do 
muzea. Všem za příspěvek moc děkujeme.
Chtěla bych poděkovat členům sdružení 
SPUNT za pomoc při stavění stánků, za-
městnancům obecního úřadu za posta-
vení pódia a  stánků, dále všem členům 
vlastivědného kroužku a NF Dr. Kachníka 
a  jejím rodinným příslušníkům, a  hlavně 

G. Mahdalovám 
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Olympijské hry Východního Slovácka – 
POKRAČUJEME!!!
Šachový turnaj

14. 5. 2016 Suchá Loz - ve 13.00 hod. se konalo 
zahájení turnaje 30-ti šachových mistrů z  6-ti 
obcí Východního Slovácka. Turnaj ovládnul 
Vlčnov a obsadil první tři místa. Nivničtí repre-
zentanti se neztratili, celkově obsadili druhou 
příčku a jednotlivě následující krásná umístění:
Kratochvílová M.  4. místo
Velecký M.  5. místo
Habarta K.  7. místo
Tesáček J.  9. místo
Soukeník F.  18. místo 

Děkujeme nivnickým reprezentantům za skvělá 
umístění i organizátorům za hladký průběh akce. 

Turnaj v atletice

Olympijské hry Východního Slovácka 
pokračovaly atletickými závody družstev 
i jednotlivců žáků ZŠ pěti obcí Východní-
ho Slovácka v sobotu 18. 6. 2016 v areálu 
Jiřího Stojana při ZŠ Nivnice. Shlédli jsme 
vynikající výkony holek i  kluků. Nivnice 
opět nezklamala a  v kategorii družstev 
mladší žákyně, starší žákyně a mladší žáci 
obsadila první místa, starší žáci obsadili 
krásné druhé místo. Naši obec reprezen-
tovali a v jednotlivcích měli tato umístění: 

mladší žákyně: Erika Janovská - suverén-
ní 1. místo, Dominika Vykydalová - 5. místo, 
Kateřina Hladišová - 10. místo. 
mladší žáci: Viktor Soukeník - 2. místo, An-
tonín Vystrčil - 4. místo, Adam Velecký - 6. 
místo 
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ělá 
umístění i organizátorům za hladký průběh akce.

reprezentanti Nivnicereprezentanti Nivnice

začínámezačínáme

plné soustředění
plné soustředění
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skok do výškyskok do výšky
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Turnaj v petanque

Dalším seriálem OH VS 2016 bylo utkání 
mezi zaměstnanci OÚ v  petanque v  Suché 
Lozi v úterý 28.6.2016. Družstvo Nivnice se 
neztratilo a obsadilo celkové krásné 2. mís-
to! Pro úplnost: 1. místo Bánov a 3. místo pa-
třilo Vlčnovu. Opět patří Suché Lozi podě-
kování za přípravu akce a výborný gulášek.  

místostarostka obce

starší žákyně: Amálie Rolincová - suve-
rénní 1. místo, Veronika Hanáčková - 2. 
místo, Julie Svitáková - 3. místo 
starší žáci: Josef Karlík - 3. místo, Filip Ku-
pec - těsně 4. místo, David Soukeník - 9. 
místo 

Děkujeme klukům a holkám za reprezen-
taci svých obcí (našim samozřejmě nejvíc 
) udělali starostovi velkou radost . Dě-
kujeme i všem zúčastněným, organizáto-
rům i  účastníkům za výbornou přípravu 
a hladký průběh celé akce.
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Vzpomínka na Prof. PhDr. Dagmar Čapkovou, DrSc.
Nedávno nás zastihla smutná zpráva, že 
24.  května 2016 zemřela  ve věku devade-
sáti let  profesorka Dagmar Čapková, přední 
česká komenioložka a  historička pedagogi-
ky, spoluzakladatelka Unie Comenius, velká 
příznivkyně obce Nivnice jako rodiště J. A. 
Komenského.
Po studiích angličtiny a češtiny na UK v Pra-
ze krátce pracovala jako středoškolská pro-
fesorka na gymnáziích, poté působila jako 
knihovnice  ve Státní pedagogické knihovně 
v Praze. Zde založila oddělení pro studium ži-
vota a díla J. A. Komenského a většinu svého 
pracovního života se spolu se svým manže-
lem Janem Blahoslavem Čapkou věnovali 
této významné osobnosti. V letech 1956 
– 1992 pracovala v  oddělení komeniologie 
a historie pedagogiky v Pedagogickém ústa-

vu při ČSAV Praha, roku 1995 byla jmenová-
na profesorkou UK. 
Přestože se věnovala i lingvistice a bohemis-
tice, hlavní náplní její odborné činnosti je ži-
vot a dílo Jana Amose Komenského, několik 
jeho spisů přeložila a podílela se na vydávání 
edice Vybrané spisy Komenského. Aktivně se 

účastnila zahraničních i domácích seminářů, 
konferencí i přednášek o životě a díle tohoto 
velkého humanisty.  Za svou odbornou čin-
nost byla r. 2007 oceněna Medailí za zásluhy 
o stát v oblasti vědy. Jako spoluzakladatelka 
a   dlouholetá předsedkyně Unie Comeni-
us věnovala velkou pozornost popularizaci 
díla Komenského i mezi mládeží, podílela se  
velkou měrou na díle Encyclopaedia Come-
niana. Bohužel vyšší věk a zdravotní obtíže jí 
nedovolily podílet se na dokončení tohoto 
velkolepého díla.
Profesorka Dagmar Čapková, komenioložka 
prací i životem, zůstane v srdcích všech, kteří 
ji znali, jako osobnost velké erudice, vzděla-
nosti a zároveň velké skromnosti a laskavos-
ti, osobností, jakých nemáme mnoho. 

Mgr. Ludmila Fialová
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ZE ŽIVOTA ZÁKLADNÍ ŠKOLY
Venkovní atletická olympiáda 1. Stupně v Uh. Hradišti  25. 4. 2016

Škola plná dráteníčků

Krajské kolo štafetového poháru v Uh. Hradišti 12. 5. 2016 

Nejlepší jednotlivci:

1. místo:  Anna Mášová (3. A) – 600m, Prokop Škrabálek (5. A) – skok daleký
2. místo:  Roman Soukeník (3. A) – 600m,  Marek Mahdal (5. A) – 50m
3. místo:  Matyáš Škrabálek (3. A) – skok daleký, Eliška Hubačová (5. B) – skok 
daleký,  Kateřina Strommerová (5. B) – hod míčkem a štafeta 4x60m mladší 
chlapci ve složení Adam Petráš (2.), Matyáš Škrabálek, Roman Soukeník, Já-
chym Hruda (všichni 3. A)   

Jen setiny sekund dělily některé od 3. místa ve sprintu (Marika Mahdalová - 4. 
třída a Adam Petráš – 2. třída) a také zbývající 3 štafety: Anna Mášová, Kamila 
Výmolová, Eliana Náhlíková - všechny 3. A, Denisa Pavelková -3. B, Marika 
Mahdalová, Eliška Hubačová, Anna Gregůrková – 5. B, Kateřina Strommerová, 
Prokop Škrabálek, Marek Mahdal, Šimon Králíček, Mikuláš Kapsa – všichni 5. A 
doběhly na nepopulárním 4. místě. V konkurenci třinácti, většinou městských 
škol, se naši mladí atleti opravdu neztratili a i ostatní umístění a výkony stojí 
za pochvalu.

Tradiční řemeslo drátování si mohly 
vyzkoušet děti I. stupně nivnické školy 
pod vedením brodské lektorky Radky 
Benešové. Ohebné prstíky dětí tvoři-
ly z  drátu a  korálků srdíčka. Někteří se 
pěkně zapotili, ale našlo se i  pár tako-
vých, kteří si nesli práci domů, protože 
je drátování nadchlo. Vždyť kdo ví, jestli 
se z nich jednou nestanou pokračovate-
lé tohoto starého řemesla. Všechna dílka 
vyrobená s láskou (hand made with love) 
přinesly děti druhou neděli v květnu ma-
minkám k svátku.

Z celého kraje přijelo do Uh. Hradiště 13 štafet, které 
postoupily z okresních kol. Pro nás bylo 5. místo v kraji 
zklamáním. Trénink a změny v sestavách štafet přines-
ly výsledek, v konečném součtu časů tří štafet jsme se 
zlepšili o 20 sekund a umístili se jako škola na krásném 
3. místě za první ZŠ Sportovní Uh. Hradiště a druhou 
ZŠ Pod Vinohrady Uh. Brod. Výborné bylo i  umístění 
jednotlivých štafet.
8 x 100m starší – 2. místo        

8 x 200m smíšená – 3. místo 

Dík patří celému družstvu ve složení: Anna Mášová, 
Denisa Volná, Barbora Velecká, Matyáš Škrabálek, Mi-
chal Hladiš, Roman Soukeník (všichni 3.A), Jakub Šla-
pal, Martina Kadlčíková (3.B), Marika Mahdalová (4.), 
Matěj Karlík, Marek Mahdal, Prokop Škrabálek (5.A), 
Eliška Hubačová, Marie Smutná, Anna Gregůrková 
a Vojtěch Straňák (5.B). 

h. Hradišti  25. 4. 201666
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Opět nám skončil další školní rok 

Předplatné 

nejmenšího diváka
Plavecké závody v Uh. Brodě 7. 6. 2016 

ŽÁCI SE SAMÝMI JEDNIČKAMI

1.A – Bobčíková Eliška, Bradáč Daniel, Bu-
reš Kristián, Flasar Miroslav, Gregůrek 
Ivo, Kapsová Viola, Karlík Ondřej, Koči-
ca Jakub, Lecián Lukáš, Matěk Jáchym, 
Maťková Ema, Paseková Eliška, Radoch 
Zdeněk, Řezníček Tomáš, Sychrová 
Lenka, Tesařík Matyáš, Válková Marké-
ta, Zetka Dominik

1.B – Bernár Gabriel, Ertl Sophie, Feltl Pavel, 
Gazdík Vojtěch, Josiek Sofi a, Kadlčková 
Pavlína, Karlík Vojtěch, Krajčovič Jakub, 
Lukašík Dominik, Miškar Jiří, Navrátil 
Adam, Orlovský Matouš, Šobáň Filip, 
Úředníčková Vanesa, Vaškových Barbo-
ra, Volná Jolana, Výmola Zbyněk, Zále-
šák Vít

2. tř. – Aubrechtová Anastázie, Beníčková 
Vendula, Fiala David, Juráková Kateřina, 
Kollár Jonáš, Mahdal Michal, Mahdalo-
vá Eliška, Machalík David, Michalcová 
Zuzana, Mikulcová Dorota, Ondra Aleš, 
Petráš Adam, Reich Marek, Stromme-
rová Marie, Šašinková Anna, Škrabálek 
Dominik, Vrága Kristián, Zálešák Adam

3.A – Elšík Radek, Hladiš Michal, Charvát 
Jiří, Kapsová Rozálie, Kollár Šimon, Ko-

Letos jezdilo na divadlo do Zlína 75 
žáků 1. stupně naší školy. Je to rekord-
ní počet a  poprvé se jezdilo dvěma 
autobusy. Díky příspěvku Nadace Dr. 
Kachníka a SRPŠ zůstalo předplatné za 
stejnou cenu, tj. 400,- Kč za 4 předsta-
vení. Myslím, že všechna se dětem líbila 
a většina z nich se už těší na pohádky, 
které divadlo uvede v  příštím školním 
roce. 

IM

Loňské vítězství plavci z 1. stupně sice na Delfínu neobhájili, ale i 2. místo je pro nás 
úspěch.
Nejlepší jednotlivci:  
1. místo  Matyáš Tesařík (1.A) - 25m prsa, Anna Mášová (3.A) – 50m prsa, 
2. místo  Marika Mahdalová (4.), Anna Gregůrková (5.B), Prokop Škrabálek (5.A) – 

50m volný způsob  
3. místo   Dominik Škrabálek (2.) – 50m prsa 
štafety 3x 25m: 

1. místo  4. třída (Anna Mášová, Marika Mahdalová, Josef Gračka) 
 5. třída (Anna Gregůrková, Michaela Fojtíková, Prokop Škrabálek)
3. místo  3. třída (Andrea Smetanová, Šimon Ptáčník, Vlastimil Bartoš)  

Svými body přispěli k celkovému 2. místu školy také jednotlivci, kteří 
se umístili do 10. místa. Jsou to Michaela Fojtíková (4. místo), Jonáš 
Kollár (5. místo), Kristián Bureš (7. místo) a Eliška Hubačová (7. místo)          

vařík Richard, Mášová Anna, Miškar 
Jan, Náhlíková Elianna, Ondrová Nora, 
Ptáčník Šimon, Smetanová Andrea, 
Soukeník Roman, Škrabálek Matyáš, 
Velecká Barbora, Volná Denisa, Výmo-
lová Kamila

3.B – Kadlčíková Martina, Kolaja Robin, 
Kozelková Dita, Lysoňková Vanesa, 
Pavelková Denisa,  Pochylá Lucie, Pro-
kopiusová Vanesa, Rolinc Matyáš, Sme-
tana Ondřej, Stojaspalová Lucie, Šlapal 
Jakub, Velecká Barbora, Velecká Brigita

4. tř. – Chvílová Petra, Josiek René, Karlík 
Jakub, Mahdalová Marika, Trtek Matěj

5.A – Dudková Zuzana, Fojtíková Michaela, 
Kapsa Mikuláš, Navrátil Pavel, Petrášo-
vá Zuzana, Škrabálek Prokop

5.B – Hubačová Eliška, Jančová Aneta, 
Kozelek Ondřej, Straňák Vojtěch, Stro-
mmerová Kateřina, Zálešák Radim

ŽÁCI S VYZNAMENÁNÍM

6. tř. – Navláčilová Pavla, Hladišová Kateřina 
Anna, Kolajová Miroslava, Krenželoko-
vá Sára, Mikláš Jan, Máčalíková Adéla, 
Pavelka Tomáš, Trtková Nela, Burešová 
Karolína, Kapsa David, Mášová Klára, 

Gračková Ivana, Náhlíková Daniela 
7. tř. – Charvát Jan, Velecký Adam, Vykyda-

lová Dominika, Janovská Erika, Mou-
lisová Klára, Soukeník Viktor, Dudko-
vá Leona, Polanská Nikol, Prchlíková 
Valerie, Beníčková Romana, Krajčovič 
Martin, Mičulková Diana, Zálešáková 
Kateřina

8. tř. – Hubačová Vendula, Janča Patrik, On-
drová Běla, Šimčíková Tereza, Velecká 
Magdaléna, Hanáčková Veronika, Ma-
tušák Michal,  Adamcová Pavlína,  Tr-
tek Tomáš, Hladiš Tomáš Jiří, Pagáčová 
Klára, Petřivalský Jakub, Soukeníková 
Hana, Bartoš Ondřej, Výmolová Monika

9.A – Svitáková Julie, Výmolová Natálie, Be-
níčková Barbora, Červenka Tomáš, Ku-
pec Filip, Šobáňová Zuzana, Krajčová 
Klára Gabriela

9.B – Hauerlandová Kristýna, Čelakovský 
Alexandr, Mandíková Jolana, Blaho Mi-
roslav

Gratulujeme a  všem žákům přejeme 

krásné, prosluněné a  pohodové prázd-

niny!!!

IM

Kollár (5. místo), Kristián Bureš (7. místo) a Eliška Hubačová (7. místo)          
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Orelské atletické závody – memoriál Ludmily Kachníkové
Jednota Orel Nivnice - župa Velehrad-
ská pořádá každoročně  ORELSKÉ AT-
LETICKÉ ZÁVODY - memoriál Ludmily 
Kachníkové. Letos se zaregistrovalo 
95 účastníků z  Domanína, Starého 
Města, Uherského Brodu a  Nivnice. 
Počasí nám přálo, takže si soutěžící 
i jejich doprovod užili pěkný den na 
sluníčku. Úraz, kromě menší odře-
niny, nebyl zaznamenán. Velké po-
děkování patří paní doktorce Taká-
čové, která byla přítomna po celou 
dobu závodů, moc děkujeme. Po-
děkování patří také za sponzorské 
dary fi rmě COOLNET s.r.o.; Obecní-
mu úřadu Nivnice a Farnímu úřa-
du Nivnice; vedení ZŠ za zapůjče-
ní školního hřiště Jiřího Stojana. 
Hladký průběh by se neobešel 
bez pomoci našich spoluobča-
nů i doprovodu závodníků, kteří 
se velmi dobře zhostili úkolů na 
jednotlivých stanovištích. Všem 
patří vřelé poděkování. 

Rada Jednoty Orla Nivnice

d-
T-
y 
o 
o 
.
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60 let turistického oddílu mládeže Nivnice 
21. května 2016 se sešlo na Nivnické rivié-
ře více než šedesát bývalých i současných 
členů TOM Nivnice u příležitosti 60. výročí 
založení oddílu. Pozvání přijal i zakladatel 
pan učitel Jiří Stojan - Kid. Jeho slova: „Tady 
je to samý důchodce, to sem ani nemohl 
učit…“ zahájila setkání, které se pak neslo 
v  příjemné vzpomínkové atmosféře celé 
odpoledne. Nemá cenu moc setkání popi-
sovat. Děkuji všem, kteří si udělali čas a za-
stavili se. Všem pak přinášíme malé ohléd-
nutí za historií oddílu. 

Mgr. Jiří Miškar, vedoucí oddílu

Stručná historie TOM Nivnice

Oddíl byl založen v pátek 13. dubna 1956. 
Jeho zakladatelem byl učitel osmileté 
střední školy v Nivnici Jiří Stojan z Uh. Bro-
du. Oddíl pracoval nejprve jako turistický 
kroužek při osmileté střední škole v Nivni-
ci. Zakládající členové: Jan Kunčík, Josef Ve-
selý, Josef Plesner, Jaroslav Mahdal, Josef 
Hybler, Vojtěch Výmola, Václav Tomanec, 
Břetislav Čaňo.
V prvních letech činnosti se počet členů 
pohyboval kolem deseti. V letech 1958 
- 1960 se počet členů rozrostl až na 40, 
z  toho více než polovina děvčat. Po od-
chodu učitelek - vedoucích Gebové, Dleš-
tíkové, Tomancové a po úrazu uč. Kovářové 
se dívčí oddíly rozpadly pro nedostatek 
vedoucích, takže v další činnosti pokračují 
pouze chlapci. Počet členů se stabilizoval 
v rozmezí 14 - 16 členů.
V roce 1967 přešel kroužek do Tělovýchov-
né jednoty v  Nivnici a  zároveň byl regist-
rován jako TOM 7004. Po obnovení KČT 
v  roce 1990 byl zaregistrován jako odbor 
KČT 63 001. 

Od roku 1978 pořádá 
oddíl vždy první sobotu 
v  dubnu turistický po-
chod Vandrácká pade-
sátka přes Bílé Karpaty. 
Pochodu se účastní ka-
ždoročně stovky účast-
níků z  celé republiky, 
zhruba polovina bývá 
z Nivnice.
Začátkem devadesátých 
let funguje dívčí oddíl 
pod vedením pana učitele 
Josefa Tomance.
Po odchodu uč. Jiřího Sto-
jana - Kida do důchodu přebírá vedení od-
dílu v roce 1991 ing. Jiří Bršlica. V roce 1994 
se do vedení na dva roky zapojují manželé 
Lenka a Ladislav Miškarovi. Od roku 1994 
pracují s dětmi také Ondřej Miškar - Skipin, 
Zdeněk Gazdík - Tarzan a Jiří Miškar - Míša. 
Zavádí se smíšený oddíl. Počet členů je 20 
- 25, z toho asi polovina děvčat. 
Od roku 2001 pracuje s dětmi Jiří Miškar za 
pomoci starších členů oddílu. 
V roce 2002 bylo školní hřiště přejmeno-
váno na „Sportovní areál Jiřího Stojana“. V 
Nivnických novinách vychází od podzimu 
2001 do léta 2003 seriál o  historii oddílu 
spojený se jménem pana učitele „Hold Ji-
římu Stojanovi – Kidovi“.
V roce 2003 pořádal oddíl první „Noční 
pohádkový les,“ který v posledních letech 
navštěvuje více než 600 lidí.
V roce 2005 oddíl vstoupil do Asociace tu-
ristických oddílů mládeže /ATOM/, regist-
rován jako TOM 19 187.
V březnu 2007 vychází kniha „Hold Jiřímu 
Stojanovi — Kidovi„. Křest proběhl v  niv-

nické Besedě, zároveň s autogramiádou. 
Dne 19. září 2007 vznikl na dva roky nový 
oddíl Turisťáček pro děti ve věku 6-10 let. 
Vedoucím Turisťáčku je Jiří Miškar, starší 
děti Turisťáku vedou Vojtěch Orgoň a Vlas-
timil Slinták. Celkový počet členů oddílu je 
téměř 50, z toho 28 dětí v Turisťáčku.
Pak se děti sloučily opět do jednoho od-
dílu. Letos dochází na schůzky více než 25 
dětí ve věku 6 – 15 let, přičemž počet členů 
oddílu je více než padesát.
V průběhu historie bylo uspořádáno něko-
lik stovek výletů, brigád, lyžovaček, závo-
dů, zimních i  letních táborů. Déle než rok 
navštěvovalo oddíl více než 400 dětí.

Kronika:

Z let 1956 - 1957 se zachoval deník Jaro-
slava Mahdala, popisující začátky oddílu. 
Kroniky se píší od ledna 1969. Od té doby 
je vedena pravidelně oddílová a do r. 1990 
i  družinové kroniky. Kromě kronik je pra-
videlně vedeno album fotografi í z činnos-
ti oddílu. Z let 1956 - 1991 jsou pořízeny 

e 
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8 mm fi lmy, od roku 1997 též videozázna-
my. V současnosti slouží jako kronika inter-
netové stránky oddílu.

Klubovny:

Z počátku /do r. 1964/ sloužily jako klubov-
ny postupně zeměpisný kabinet, učebny 
10 a 4. 
Od jara 1964 se začalo používat šaten na 
školním hřišti. 
Od podzimu 1964 do 5. 4. 1970 domek č. 
16 za Reginou /již zbořený/.
5. 4. 1970 - 26. 10. 1972 domek Skybů na 
Podohradí.
26. 10. 1972 - 22. 2. 1973 - ve starých šat-
nách fotbalistů v 1. poschodí.
22. 2. 1973 - nastěhování do vlastní klubov-
ny na školním hřišti.

Puťáky a tábory

1956 – Súľov, Javorníky, Beskydy
1957 – Velká Fatra
1958 – Liptovské /Západní/ Tatry
1959 – Beskydy
1960 – Polsko
1961 – Jeseníky
1962 – Cyklistický Velká Fatra – Orava
1963 – Slovenský ráj

1964 – Martinské hole – Malá Fatra
1965 – Beskydy
1966 – Malá Fatra
1967 – Nízké Tatry – Velká Fatra
1968 – Vysoké Tatry
1969 – skautský tábor Velké Karlovice
1970 – skautský tábor Nitranské Rudno
1971 – Martinské – Strážov – Javorníky
1972 – Nízké Tatry – Slovenský ráj
1973 – Jeseníky – Orlické hory – Adršpach
1974 – Slovenské Rudohorie – západ
1975 – Slovenské Rudohorie – východ
1976 – Dukla
1977 – Velká a Malá Fatra
1978 – Malá Fatra – Martinské hole
1979 – západní Čechy
1980 – Slovenský ráj
1981 – tábor Mariková
1982 – tábor Mariková
1983 – tábor Mariková
1984 – Orlické hory
1985 – tábor Mariková
1986 – Šumava
1987 – tábor Mariková
1988 – střední Čechy
1989 – tábor Mariková
1990 – jižní Čechy
1991 – skautský tábor Hutisko – Solanec

1992 – skautský tábor Halenkov
1993 – Českosaské Švýcarsko
1994 – 
1995 – Vlára – Pulčiny
1996 – Nízký Jeseník – Olomoucko
1997 – Český ráj
1998 – tábor Mariková – Petrova Peruánská 
dobrodružství
1999 – tábor Mariková – Divoký západ
2000 – Slovenské Rudohorie – západ
2001 – tábor Mariková – Pravěk 
2002 – Východné Karpaty – Dukla – Barde-
jov
2003 – tábor Mariková – Nekonečný příběh 
2004 – Slovenské Rudohorie – západ
2005 – tábor Mariková – Průzkum planety 
2006 – puťák Nivnice – Mariková
2007 – Západní Tatry (Roháče)
2008 – tábor Trpík – Holubinky
2009 – tábor Lubina – Žítkovské bohyně
2010 – tábor Lubina – Cesta kolem světa
2011 – tábor Lubina – Hobit
2012 – tábor Švrčkovo – Návrat z hvězd
2013 – tábor Trpík – Pohádkové království
2014 – tábor Podhradní Lhota – Pevnost 
Boyard
2015 – tábor Podhradní Lhota – Tábor 
s obrem

Počasí u nás v květnu 2016

„Březen – za kamna vlezem, duben občas 
tam pudem, za měsíce máje – výjdeme 
do háje.“
„Trnopuk (staročesky květen) od kamen 
fuk.“ Tak tyto pranostiky našim dědáčkům 
vyšly. Snad jen ten duben měl být doplněn 
„častěji“ tam pudem, letos byl skutečně 
chladný. Vždyť těch 6 dubnových mrazo-
vých dnů s teplotami až -5°C bylo skuteč-
ně dost.
Za to květnoví mrazoví muži Pankrác, 
Servác, Bonifác nás letos nepotrápili.
Často nás klimatologové upozorňují, že 
letošní rok bude mimořádně suchý a tep-
lý. Srážková činnost dubna a května tomu 
zatím neodpovídá, vždyť dubnový příděl 
srážek 70,4 mm a květnový 68,5 mm jsou 
velmi pěkné. Uvidíme, jak dopadnou další 
měsíce.

A Ld M Lt T Tn

68,5 15,5 8 2 9 11

Květnové rolnické pranostiky preferují vlh-
ké a chladnější – ale ne mrazové – počasí. 
Zatím co teplou a suchou povětrnost rády 
nemají. Posuďte sami:
„Je-li květen chladný rok nebude hladný.“
„Májová kapka, platí nad dukát.“
„Filipojakubská chladna jsou pro sady 
a zahrady zrádná.“
„Máj chladný a  deštivý pro stodoly je 
příznivý.“
Český hydrometeorologický ústav vydal 
v  neděli 29. 5. další výstražnou informaci 
před bouřkami a nebezpečnými jevy, které 
je mohou doprovázet. V sobotu silné bouř-
ky způsobily lokální záplavy a  ojediněle 
byly doprovázeny i  krupobitím. V  povodí 
Moravy místy během 24 hodin naprše-
lo i více než 100 mm srážek. U nás tehdy 
spadlo jen 3,3 mm srážek.

Vše ostatní vyčtete z tabulky, 
dle pramenů zpracoval FB

Legenda počasí
 srážky v mm

  průměrná teplota ve stupních celsia 
(Počítáme ji ze tří čtení teploměru 
v 7:00, 14:00 a  21:00h. Večerní po-
zorování se bere do součtu dvakrát 
a výsledek se dělí čtyřmi). Průměrná 
měsíční teplota se počítá s  průměr-
ných teplot jednotlivých dnů. Prů-
měrná roční teplota se počítá z prů-
měrných teplot jednotlivých měsíců.

 jasný den (max. 20% oblohy kryté)

 zamračený den (zataženo 80-100%)

 souvislá sněhová pokrývka

 nesouvislá sněhová pokrývka

 bouřka

A arktický den (během 24 hodin tep-
lota stále nižší než -10°C)

Ld  ledový den (celý den pod 0°C)

M mrazový den (část dne pod 0°C)

Lt letní den (část dne 25 °C a více)

T tropický den (část dne 30°C a více)

Tn tropická noc
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První silniční časovka
V neděli 22. května spolek BIKE and RIDE Nivnice pořádal na sucho-
ložské cyklostezce cyklistický závod „První silniční časovka“. Závod 
byl určen pro všechny věkové kategorie, od nejmenších (nejmladší 
účastník neměl ještě dva roky - Románek Pražan) až po dospělé. 
V kategorii do 10 let zvítězil Matyáš Škrabálek
V kategorii 10-15 let zvítězil Prokop Škrabálek.
V kategorii 15-18 let zvítězil Daniel Bartoň. 
V kategorii nad 18 let zvítězil Tomáš Trtek.

Vítězům gratulujeme a  všem děkujeme za účast. Těšíme se na 
další závody pořádané našim spolkem. Více informací na face-
booku BIKE and RIDE Nivnice. MF

ww www www nnn iiiiii vvv nnn iiiiiii cccc eeee cccc zzzz
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MEDOBRANÍ 
Každé malé dítě zná med a každý zná jeho 
blahodárné účinky pro zdraví člověka. 
Málokdo však ví, kolik práce a  úsilí musí 
včelař vynaložit, než zlatavou hustou te-
kutinu získá.
To se pokusilo několik místních včela-
řů změnit 28. 5. 2016. Toho dne byla 
pozvána široká veřejnost do včelařské 
chaty v Lipinách na letošní první me-
dobraní.
Včelu se nikdy nepodařilo zcela do-
mestikovat. Člověk sice dokáže v zaje-
tí řídit její rozmnožování, což je jedna 
z podmínek domestikace, ale včela zů-
stává i nadále na lidech nezávislá. Svou 
nezávislost dává najevo i  při vybírání 
zásob v podobě medu, které brání svý-
mi žihadly. Množství žihadel může dob-
rý včelař eliminovat správným výběrem 
a  odchovem včelích matek a  celkovou 
starostlivostí o včelstva. A že se nivničtí 
včelaři řádně starají o svá včelstva svědčí 
i fakt, že nikdo nebyl od včel pobodaný. 
Dokonce si někteří troufl i do blízkosti 
úlů i  bez ochranných pomůcek, které 
byly pro veřejnost nachystané. 
Vybrané rámky plné medu si zkoušeli 
zájemci odvíčkovat a  následně už po-
zorovali sladkou dobrotu vytékat z me-
dometu. 
Pro ty, kteří byli medem přeslazeni, 
byly přichystané grilované klobásky. 
Diskutujícím nad šálkem čaje či kávy při-
šly jistě vhod domácí buchty prokládané 
dalším výrobkem z medu – medovinou. 
Práci ve včelnici si vyzkoušel i  náš pan 
starosta, který si tím zavzpomínal na své 
dětství, kdy včelařil jeho otec.

Život včel zblízka si přišly prohlédnout 
i  dvě třídy studentů Gymnázia J. A. Ko-
menského z Uherského Brodu. Jejich celo-
denní školní výlet ve čtvrtek 26. 5. 2016 by 
mohl nést název „Škola hrou“. Studentům 
se líbila nejenom prohlídka rozebraných 
úlů a znalosti včelařů z jejich praxe, ale byli 
nadšení i přednáškou o vzácných orchide-
jích a fl óře Bílých Karpat, kterou si připravi-
la včelařka a botanička p. Ondrová.
Obě akce probíhaly v přátelské atmosféře, 
počasí se také vydařilo a každý si odnesl 
nějaký poznatek či zážitek. Organizační 
tým se těší na vaši hojnou účast při dal-
ším veřejném medobraní. 

jinsli@minulost.org
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PODĚKOVÁNÍ
paní Anežce Mahdalové, paní uč. Marii Blahové, paní Aničce Kurucové, paní Jarce Mahdalové 

a mým kamarádkám Hance Kurucové,  Peti Šobáňové a Gabči Mahdalové

V neděli 5. června u nás v Nivnici proběhla slavnost 
1. svatého přijímání třeťáků. Rozhodla jsem se, že 
půjdeme celá rodina v kroji, a ani ve snu mě nena-
padlo, jak těžká to bude disciplína a kolik úsilí, upra-
vování, zapošívání, škrobení a času to stojí člověka, 
který je ochoten kroje připravit a půjčit. Chtěla bych 
touto cestou poděkovat paní Anežce Mahdalové za 
zapůjčení převážné většiny krojů a za to, jak Denis-
ku a nás ostatní krásně nastrojila. Paní Blahové za 
uvázání šatky (olympijská disciplína), holkám Ku-
rucovým za zapůjčení pánského kroje a  za dobré 
rady a Gabči Mahdalové a Jarce Velecké za půjčení 
bot pro naše chlapy. To například v  dnešní době 
velkých postav není žádná legrace sehnat odpo-
vídající boty nebo například takový lajbl. Tady je právě 
Gabča velkou nadějí, protože se mimo jiné věnuje výro-
bě nových krojů i pro „nekonfekční“ postavy. Měla jsem 
možnost vidět ukázku a je to nádhera. V Nivnici je naštěs-
tí zatím dost krojů, které mohou sloužit za vzor a u letoš-
ního přijímání nás bylo opravdu hodně krojovaných – 32 
dětí a nepočítaně rodinných příslušníků. Určitě i to přispě-
lo k vyjímečnosti a krásné atmosféře tohoto  dne.
Děkuji tedy ještě jednou všem nivnickým ženám, které 
s  láskou a  péčí opatrují kroje po našich předcích, aby je 
uchovaly pro slavnostní příležitosti a  další generace nás 
Nivničanů.

Hana Pavelková

 

právě

 
 

s 

á

Zájezd do Prahy 9.6.
Účastníci zájezdu do PS děkují Obecnímu úřadu Niv-
nice za organizaci celé této akce. Poděkování patří p. 
místostarostce Ing. Marii Kománkové za nápad a tech-
nické zajištění, p. starostovi Ing. Miroslavu Vykydalovi 
za skvělou průvodcovskou činnost po celý den, trpě-
livost a ochotu. Panu řidiči Bohuslavu Smetanovi za 
bezpečnou dopravu tam i zpět a všem, kteří vytvořili 
partu lidí a  společně tak prožili hezký, náročný, ale 
nezapomenutelný den v našem hlavním městě.
V  neposlední řadě patří poděkování i  našemu po-
slanci a  místopředsedovi Poslanecké sněmovny 
Mgr. Petru Gazdíkovi, který nám věnoval čas celé 
čtvrteční odpoledne, poskytl nám cenné informa-
ce a umožnil nám vstup do prostor, kam bychom 
se jinak nikdy nedostali. Poděkování patří i  jeho 
asistentovi Ing. Markovi Smetanovi za pohoštění.
Vyšlo nám počasí, takže všem určitě získané zážit-
ky, nádherná panoramata a  informace zůstanou 
dlouho v paměti. 

BS

v-
p. 
-
 

o-
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MTB Nivnická 50 
V neděli 12. června se v areálu koupaliště 
Nivnická riviéra odehrála akce pro širokou 
veřejnost s názvem „MTB Nivnická 50“. Za 
ideálního počasí se ráno od 8:00 začaly 
prezentovat děti, aby se v 9:00 mohl ozvat 
první startovní výstřel. Děti se seřadily na 
start do 6 kategorií podle věku a  jely na 
dvou okruzích. Mladší děti jely jen krátký 

okruh, starší potom jely na 800m okruhu, 
který vedl přilehlým lesíkem a po trávě za 
tenisovými kurty. V cíli bylo všech 66 ma-
lých účastníků odměněno perníkovými 
medailemi, ti úspěšnější pak byli  dekoro-
váni cenami od našich štědrých sponzorů. 
Dětské bajkové neděle se účastnily děti 

jak z  Nivnice, tak z  okolních vesnic a  již 
druhým rokem k  nám zavítal Kolokrou-
žek Zlín, kterému se náš závod moc líbí. 
Poté si děti mohly užívat atrakcí v  areálu 
koupaliště jako skákací hrad, kuželky, 
trampolínu atd...
V 10:00 začala prezentace závodníků na 25 
a 50km. Na start se jich postavilo 202. Trať 
vedla kolem přehrady Lubná, ke „Křížku“ 

j y j ý
vedla kolem přehrady Lubná, ke „Křížku  
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dál po červené turistické značce pod „Tro-
ják“, do Lopenického sedla, na Velký Lo-
peník, kolem Březovské kyselky na Novou 
horu, zpět ke „Křížku“ na „Hrabinu“ a přes 
Korytnou zpět na Nivnickou riviéru. Závod-
níci nastoupali téměř 1500 m. 
Na 50 km trati se první v  cíli objevil Petr 
Šťastný z týmu Ertse Bank v čase neskuteč-
ných 1:58:45 h. O 10 vteřin horší čas měl 

druhý v cíli Pavel Žák z týmu Bike Triatlon 
Morkovice a třetí byl v absolutním pořadí 
Karel Hartl v čase 1:59:26. 
V ženách se na prvním místě umístila Silvie 
Zvonková z  týmu ZvonekSport Valašské 
Klobouky v čase 2:35:58h. Druhá byla Rad-
ka Pospíšilová a třetí Svatava Kučná. 
Na ,,krátké´´ 25km trati byl mezi muži nej-
rychlejší Tomáš Plášek z  Alltraining Lawi 
týmu, mezi ženami  Kateřina Mošťková 
z  Vlčnova. V  17:00 proběhlo vyhlášení 
všech výsledků.
Náš závod se po dohodě se Ski Velo nesly-
šících Olomouc jel jako „MČR Neslyšících“, 
vítězem se stal Jan Čapek, druhý v pořadí 
byl David Studýnka a třetí Pavel Pastrnek.

MTB Nivnická 50 se jela jako čtvrtý díl ze 
série MAXBIKE KARPATY MTB TOUR 2016. 
Poslední závod seriálu se jede 9. 7. 2016 
v  nedalekém Javorníku, kde se závodníci 
podívají až na Velkou Javořinu. Po závodě 
proběhne vyhlášení celé série.
Pořadatelé se rozhodli věnovat nivnickým 
spoluobčanům na invalidních vozících 
Martinu Plessnerovi a  Jiřímu Straňákovi 
částku 10.000Kč jako malou pomoc.
Velké poděkování patří starostovi obce 
Nivnice Miroslavu Vykydalovi, všem na-
šim sponzorům a  Daniele Takáčové, která 
obstarávala zdravotnickou pomoc po celý 
den. 

FT
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Taneční skupina GLITTERS Nivnice
I když v  nás ještě doznívala výborná at-
mosféra z Prahy, kdy jsme na Mia festivalu 
v  Lucerně získali stříbro a  za měsíc na to 
jsme se po Zlíně vozili limuzínou, začátek 
nové sezóny (2015-2016) jsme začali pil-
ně pracovat na nové sestavě a  provedli 
jsme nábor nových členů.  Přihlásilo se asi 
10 dětí. Bohužel naskakovat do rozjetého 
vlaku a  vyrovnat se stávajícím roztleská-
vačkám, je poněkud těžké. Z deseti nových 
uchazečů to zvládly jen čtyři – Barča, Peťa, 
Marika a Kristýnka. Ale klobouk dolů před 
nimi, makaly poctivě celou dobu a bylo to 
znát! A vrátily se nám dvě „staronové“ člen-
ky – Mája a Terka. 
V říjnu pět našich tanečnic získalo zkuše-
nosti na taneční soutěži  jednotlivců v Ot-
rokovicích.
Na podzim jsme ještě se starými sestava-
mi vystoupili na vánočním večírku pro fi r-

my Linea, a.s. a Tekoo, s.r.o.. Opět nás moc 
potěšilo pozvání na Mikulášský večírek pro 
SPCCH, kde jsme si s chutí zatančili.
Celou dobu jsme  pilně trénovali novou 
soutěžní sestavu „Loupež“, s kterou hodlá-
me vyrazit do Prahy. V únoru její část před-
vádíme i na „Čaji o páté“. 
Bylo nutné pořídit nové kostýmy a tento-
krát i  paruky. Jsme rozděleni na zloděje 
a „Bondy“. Čekalo nás jarní soutěžení , 
které vypuklo v  dubnu. Účastnili jsme se 
Mistrovství  ČR v  mažoretkovém sportu 
v kategorii Pom-pom juniorky v Moravské 
Nové Vsi. Získali jsme stříbro a postup na fi -
nále Mistrovství ČR, které bude v Náchodě.
O týden později jsme se probojovali ze se-
mifi nálového kola v Otrokovicích na fi nále 
Mia festivalu do Prahy. Opět jsme získali 
stříbro.

V půlce května jsme zavítali už na zmíněné 
fi nále MČR v mažoretkovém sportu do Ná-
chodu. Kupodivu jsme se kvalifi kovali na 
Mistrovství Evropy do Chorvatska. Ovšem 
veškeré naše úsilí už mělo pouze jeden cíl 
a to fi nále Mia festivalu v pražské Lucerně. 
Ocituji část ze slohu jedné tanečnice:„….. 
nervozita se rychle přenesla na nás všechny.  
Už jsme byli v  kostýmech a  za chvilku jsme 
měli jít na řadu, když mě Nika odvedla do 
šatny. Seděl tam Vašek, jediný kluk v našem 
týmu, a  přidržoval si koleno, na kterém měl 
otevřenou hnisavou ránu. Narychlo jsem se 
snažila najít nějaké náplasti, ale žádné jsem 
u sebe neměla… Šárka se po nás určitě zač-
ne brzo shánět, a jelikož jsem si nedokázala 
představit, jak si na to klekne, bohužel klečí-
me často, bude zle, hodně zle….. a to bylo to 
poslední, co náš tým ještě potřeboval. I tak 

mi vystoupili na vánočním večírku pro fi r-

y p j , , y
poslední, co náš tým ještě potřeboval. I tak 
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to na nás byl velký nátlak. Provizorně jsme 
mu na koleno daly kapesník a  přidělaly gu-
mičkou.  To už za námi vtrhla Šárka. Naštěstí 
si všimla Vaškova kolena a  nepokračovala 
v  peskování, ale naopak začala se starat 
o  něj. Ani ona neměla náplast tak jsme to 
musely nechat, jak jsme to vymyslely. Tak 
a teď už se snad nic nepokazí. Odešli jsme na 
plac a ještě chvilku čekali, než na nás přijde 
řada. Všichni už jsme měli na sobě masky, 
až na moji sestru, jelikož ji  nedělala dob-
ře na oči. Ale když si ji nasazovala, praskla. 
Všichni věděli, co to znamená, ztrátu velké-
ho množství bodů za nestejnost kostýmů. 
Klárka začala plakat, poněvadž to cítila jako 
svou vinu. Trenérka ji masku začala okamži-
tě připínat k paruce na úkor ostatních holek, 

kterým začala z paruk vyndávat pinetky, aby 
jich měla dostatek na připnutí  masky. To ne-
bylo dvakrát moudré, jelikož kdyby jim ta pa-
ruka spadla, byla by to snad ještě větší ztráta 
bodů. Co naplat, už jsme měli jít na řadu. 
Sestra neměla masku, respektive měla ji při-
pevněnou tak, že neviděla, kam jde. Vaškovi 
spadlo provizorní obinadlo. Tak to vypadalo, 
že letos tu Prahu asi nezdoláme. 
Tu k  nám přišel jeden pořadatel, který se 
s námi velice vstřícně domluvil, posunul nás 
o  dvě skupiny dozadu, vzal si Vaška bokem 
a  pořádně mu ošetřil koleno. Mezitím jsme 
sestře připnuli masku, tak že viděla, teda 
aspoň něco. Huráá a  jdeme na to! Už jsem 
z nás ani necítila nervozitu a napětí, ale spí-
še nedočkavost a energii. Musím přiznat, že 

vůbec netuším, jak jsme to odtancovali, bylo 
to rychlé a hlavně, už to bylo za námi. Všech-
ny maminky i  Šárka nám hned gratulovaly,  
že to byl parádní výkon. Trenérka dokonce 
řekla, že to bylo zatím to nejlepší, co od nás 
viděla. 
A asi na té chvále něco bylo…. Domů jsme 
odjeli s vítězným pohárem a ověnčeni zlatou 
medailí… Naši skupinu jsme vyhráli!“
Ano, i  když nám „nervičky zapracovaly“, 
tanečnicím a  tanečníkovi se „Loupež“ mi-
mořádně povedla a  „Prahu jsme zdolali“.  
Děkujeme všem, kteří nás podporují, vozí, 
starají se o nás, fandí nám. Děkujeme všem 
pořadatelům, kteří nám dali příležitost, 
abychom mohli tančit na jejich akcích.

ŠH
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FOTOREPORTÁŽFOTOREPORTÁŽ

konané tradičně 1. května v areálu tělovýchovné jednoty 

dopadly ke spokojenosti prodávajících a  předpokládám 

i kupujících. SM  u sochy sv. Josefa na ul. Zámostí

Jarní zahrádkářské trhyJarní zahrádkářské trhy

Májová pobožnost (1.5.)
i kup j SM

)

Vítání občánků 7.5.Vítání občánků 7.5.

Májová veselice s polonézou Májová veselice s polonézou 
žáků devátých tříd 20. 5.žáků devátých tříd 20. 5.
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Slavnostní otevření STREET WORKOUTOVÉHO Slavnostní otevření STREET WORKOUTOVÉHO 
hřiště na ul. Nábřežní 21.5.  hřiště na ul. Nábřežní 21.5.  

Pouť ke kapli Nejsvětější Trojice Pouť ke kapli Nejsvětější Trojice 

+ farní odpoledne 22.5. + farní odpoledne 22.5. 

Setkání rodáků 
Setkání rodáků 

šedesátníci 28.5.
šedesátníci 28.5.
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Krojování Krojování 
Vázání šatky a věnečku 29.5. 
Vázání šatky a věnečku 29.5. 

5. - 6. 6. – již druhý ročník této akce. Nadační dům i Sedlc-kou chalupu za tyto dva dny navštívilo 102 „turistů“ a nejen z Nivnice. Zastoupení měla různá místa naší republiky. Po-suďte sami – naši sousedé Uh. Bod, Korytná a Vlčnov, dále Bystřice pod Lopeníkem, Bánov, Újezdec u Luhačovic, Rych-nov nad Kněžnou, Brno, Bratislava a dokonce i USA 

Dny otevřených památkových domků
Dny otevřených památkových domků

va a dokonce i USA 

Country festival 11.6.Country festival 11.6.
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na koupališti vznikla nová otevřená knihovna – kni-

hobudka, ze které si mohou knížky půjčit, vzít, nebo 

vyměnit návštěvníci koupaliště a kempu 

KnihobudkaKnihobudka

Setkání rodáků 
Setkání rodáků 

pětasedmdesátníci 18.6. 

pětasedmdesátníci 18.6. Setkání rodáků  
Setkání rodáků  sedmdesátníci 25.6.  

sedmdesátníci 25.6.  

Slavnostní ukončení školní docházky
Slavnostní ukončení školní docházky a Nivnický oříšek 30.6

 a Nivnický oříšek 30.6
na koupališti vzn

hobudka, ze které si mohou knížky půjčit, v

vyměnit návštěvníci koupaliště a kempu 

Zahájení sezóny 
Zahájení sezóny 

na tenisových kurtech
na tenisových kurtech
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Ekologické okénEkologické okénkoko

Chvíle zábavy s odpady Chvíle zábavy s odpady 
p://jaktridit.cz/cz/trideni/virtualni-trideni - hra na třídiče.http://jaktridit.cz/cz/trideni/virtualni-trideni - hra na třídiče.

Jak dopadnete vy????Jak dopadnete vy????

Potravinářský odpad
Česká republika podle údajů OSN vyprodu-
kuje až 729 tisíc tun potravinového odpadu 
za rok. Každý z nás tak prý za život vyplýtvá 
5,3 tuny jídla.
V ČR existuje několik projektů, které se 
zabývají prevenci plýtvání s  potravinami. 
Jsou to například www.zachranjidlo.cz; 
www.potravinovabanka.cz; www.potravi-
nypomahaji.cz.

Jak předcházet vzniku odpadu

Každá domácnost produkuje jiné množství 
a jiný druh odpadu. Může to být velké množ-
ství plastových sáčků či zbytečně vyhazova-
né jídlo. Začněte tím, že si zjistíte, jak je to 
u vás doma. Podívejte se do odpadkového 
koše a zjistěte, co nejčastěji vyhazujete. Zde 
je pár tipů, jak produkci odpadu snížit: 
• Když jdete na trh nebo do supermarke-

tu, zkuste si vzít vlastní, plátěné sáčky na 
ovoce a  zeleninu. Snížíte tak spotřebu 
plastových sáčků. 

• Využívejte skleněné či plastové nádoby 
pro drogerii a noste si domu např. stáče-
né mýdlo. 

• Kupujte věci na jedno použití? Zkuste 
najít alternativu, které vám poslouží 
opakovaně.  

• Velké množství odpadu v  domácnos-
tech tvoří nespotřebované jídlo. 

Jídlo je základem našeho života, přesto 
doma až 25 % potravin vyhazujeme.
Lepší je nakupovat menší množství jídla 
vícekrát za týden, než udělat jeden velký 
nákup na čtrnáct dní dopředu. V takových 
případech se vám velké množství potravin 
často nepodaří zkonzumovat včas. 
Potraviny s  blížící se dobou spotřeby skla-
dujte v předních částech chladničky, abyste 
je měli na očích. Chladničku nepřeplňujte, 
aby v  ní mohl dobře cirkulovat studený 
vzduch. 
Zbytky jídel uchovávejte v  průhledných 
sklenicích nebo v plastových dózách a skla-
dujte je tak, aby každý viděl, co v nich je. 
Naučte se potraviny pečlivě ukládat, aby 
vám vydržely co nejdéle čerstvé a  nezka-
zily se. Exotické ovoce, rajčata a  okurky 
zpravidla skladujeme v  pokojové teplotě, 
zatímco tuzemské ovoce a  zeleninu dá-
váme do spodních přihrádek chladničky. 
Neomýváme je, protože by se pak rychleji 
mohly začít kazit. 

Z domácností pochází prý až 40 % veškeré-
ho potravinového odpadu.

 Můžu do kompostu dávat zbytky z vaře-

ných jídel? 

Ano, ale nepatří tam například zbytky 
z masa a kostí nebo tekuté a silně mastné 
potraviny. To je totiž bioodpad, který může 
mít hygienická rizika. Do kompostu patří ja-
kýkoli odpad, který je schopen anaerobního 
nebo aerobního rozkladu (např. zbytky po-
travin, odpad ze zeleně, skořápky od vajec, 
nespotřebované prošlé potraviny, skořápky 
od ořechů, apod.). 

Patří do kompostu kus ztvrdlého chleba? 

Pečivo můžete také kompostovat, ale je tře-
ba si dát pozor na vlhkost materiálu a na to, 
že pečivo přitahuje hlodavce a  plísně, tak-
že je dobré nasekat např. chleba na menší 
kousky a  promíchat to s  kompostovaným 
materiálem. 

Můžeme do kompostu dávat celé čajové 

pytlíky?

Do kompostu můžete vkládat čajové sáčky, 
čaj - čajové lístky, kousky ovoce i papírový 
obal se rozloží. 

Můžeme do kompostu dávat i  kávovou 

sedlinu?

Při výrobě kompostu nezapomeňte přidat 
kávovou sedlinu. U částí kompotu, jako jsou 
listy nebo sláma, urychluje kávová sedlina 
proces kompostování.

Je možné dávat do bioodpadu či do kom-

postu žvýkačku?

Žvýkačka mezi bioodpady nepatří. Když ji 
někdo odhodí na zem, její pozůstatky tam 
lze nalézt ještě mnoho let, což je důkazem 
její špatné rozložitelnosti. Základ žvýkačky 
je ze syntetické gumy, není tedy přírodního 
původu a do kompostu nepatří. 



 Převzato ze zpravodaje EWIN

Brambory pořádně omyjte a oloupejte slupky tak, abyste dostali tenké proužky. Slupky vložte na pár minut do studené vody, díky ní slupky 
nezčernají a vyplaví se přebytečný škrob a případné zbytky nečistot. Vyndejte slupky a pořádně je osušte. Mezitím si v malém hrnci s tlustým 
dnem rozpalte olej. Vhoďte slupky a smažte dozlatova. Chipsy vhoďte do mísy, posypte solí, pořádně promíchejte a můžete podávat.  
S využitím stránek http://www.setrnejsi-domov.cz a http://www.trideniodpadu.cz - upravenoS využitím stránek http://www.setrnejsi domov.cz a http://www.trideniodpadu.cz  upraveno
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Domácí chipsy z bramborových slupek Domácí chipsy z bramborových slupek 
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Slovácké divadlo UH informuje 

NIVNICKÁ KOPANÁ
Kapitola padesátá pátá – současnost

Rychlé šípy. Nejúspěšnější komedie Slo-
váckého divadla všech dob a  jedna z nej-
hranějších komedií v  republice nastudo-
vaná hodonínským rodákem Robertem 
Bellanem se v  dubnu hrála už po čtyři 
sta třicáté. “Zájem neopadá, ba naopak. 
V květnu nás čeká brněnské Národní di-
vadlo, na podzim se chystáme na několi-
kadenní šňůru po Čechách. Nejraději ale 
hrajeme doma. I proto letošní prázdniny 
odstartujeme v  Amfi ku Bukovina v  Popo-
vicích. Ze tří naplánovaných představení 
jsou dvě vyprodaná. To je dobrý pocit,” říká 
představitel Dlouhého Bidla Josef Kubáník.

Víte, že…

…Rychlé šípy se hrají nepřetržitě od roku 
2000?
…za šestnáct let vidělo komedii téměř 120 
000 diváků?

Vítěz zimního turnaje je dobře motivován. 
Vítěz poháru kromě něj obdrží ještě množ-
ství piva a naši hráči se do toho zakousli. Do 
fi nále se dostali s mužstvem Nedašova hra-
jící rovněž Valašskou I.A. Po domluvě obou 
se hrálo fi nále na výborném terénu na hřišti 
v  Nivnici. Před 120 diváky jsme zvítězili 1:0 
brankou útočníka P. Lukeše. Stali jsme se ví-
tězi poháru a byla to dobrá příprava na jarní 
boje v A třídě.

…herci příběhy Mirka Dušína zahráli ve 
více než čtyřiceti divadlech po celé repub-
lice, na Hradě, ve sportovní hale, několikrát 
vystoupili v televizi?
…režisér Robert Bellan nastudoval Rychlé 
šípy hned v několika divadlech a nikde ne-
překonaly úspěchy slovácké scény?
…nejbližší reprízy v Uh Hradišti jsou naplá-
novány na první tři dny v červenci do Amfi -
ku Bukovina v nedalekých Popovicích?

Anketa:

1. Vzpomenete si, kolikrát jste vyměnili te-
nisky u Šípů?
2. Je něco, co vás ještě dokáže na Rychlých 
šípech pobavit?

David Vacke (Mirek Dušín)

1. Jelikož má paměť není na tak vysoké 
úrovni jako paměť Mirka Dušína, mu-
sím říci, že pouze odhaduji: tenisky 

Jarní část

Úkol byl jasný: záchrana v A třídě. Že se nám 
však smůla bude lepit na paty hned v prvním 
utkání doma s Mladcovou, to jsme nečekali.
Nivnice - Mladcová 1:1  Běžela 6 minuta 
utkání faul na útočníka domácího mužstva P. 
Lukeše. Jeho zranění není na týden. Zlomená 
noha v kotníku. Utkání se dohrává remízou, 
branku domácích Straňák.
Hluk – Nivnice 2:0

jsem měnil zřejmě dvakrát. Ale podko-
lenky nám garderobiérka pere pravi-
delně!

2. Samozřejmě. Kdyby to tak nebylo, už 
bych v nich nemohl hrát. Nebo by mi-
nimálně nemělo představení takový 
úspěch, protože když hraní nebaví her-
ce, může potom jen stěží bavit diváka.

David Vaculík (Jindra Hojer)

1. Jistě. To číslo není nijak ohromující. Pět 
párů tenisek, za patnáct let s Rychlými 
šípy, to je v  průměru jeden pár za tři 
roky.

2. Sem tam ještě jo, musíte pochopit, že 
je to opravdu složitá situace, téměř 450 
repríz to už není legrace. Ale naštěstí si 
ještě dokážeme s  kluky udělat srandu 
ze sebe navzájem a proto nás to stále 
baví.

Zdeněk Trčálek (Červenáček)

1. Já mám asi pátý pár.
2. Snad na každé repríze vznikne něco,  co 

mě baví.

Petr Čagánek (Jarka Metelka)

1. Během osmi let asi jen 2x.
2. Skoro každou reprízu se stane něco no-

vého a na některé scény se těším. Vět-
šina zábavných věcí vzniká jako odraz 
reakcí diváků.

Tomáš Šulaj (Rychlonožka)

1. Nevím to přesně, ale řekl bych tak 
sedmkrát.

2. Bavím se pokaždé, co Šípy hrajeme, 
hodně to záleží na divácích.

sím říci, že pouze odhaduji: tenisky 

Rychlé šípy oslavily 430. reprízuRychlé šípy oslavily 430. reprízu

Nivnice – Ořechov 2:0 branky: Straňák a L. 
Ligas
Žalkovice – Nivnice 1:4 vysoká výhra z ven-
ku nás potěšila. Branky: Velecký 2, Vašek 
a vlastní
Nivnice – Bojkovice 0:0 P. Ligas neproměnil 
pokutový kop
Baťov 1930 – Nivnice 2:3 branky Ligas P., 
Velecký, Straňák Sestava: Koktavý – Krč, P. 
Ligas, Vašek, Michalec – Bortel, Ligas L. (Hol-
boj), Straňák, Velecký, Bartoš, Hladiš P. (Ry-
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šávka) Zase máme zranění, znovu L. Ligas. 
To je prostě neskutečné, jak se nám zranění 
vyhýbají 
Nivnice – Kvasice 2:4   Doma ztrácíme dal-
ší body, zranění hráči nehrají, mladí místo 
v  mužstvu dospělých nastupují za dorost. 
Hosté již vedli 4:0, diváci odcházejí k bufetu 
a k východu ze hřiště. Porážku zmírnili Boďa 
se Straňákem.
Nivnice – Dolní Němčí 2:3 po prohře s Kvasi-
cemi jsme se chtěli vytáhnout na D. Němčí. Po-
časí nepřálo hráčům ani divákům, pršelo. Polo-
čas skončil 1:1. Na kluzkém terénu padaly góly 
z dálky, hosté vedli 3:1, porážku zmírnil P. Hla-
diš, ale to bylo vše. Další ztracené body doma.
Újezdec – Nivnice 2:2  branky Bartoš a Má-
čalík
Nivnice – Ostrožská Nová Ves  0:2 Nesku-
tečná další prohra na domácím trávníku, při-
byl další zraněný – brankář Koktavý.
Březolupy – Nivnice 1:2 Už to vypadá, že by 
nám vyhovovalo hrát všechny zápasy na hři-
štích soupeřů, doma body ztrácíme, venku 
nějaký přivezeme. Branky Ligas L. a  Bartoš. 
Nenastoupil P. Ligas a Bortel (mluví se o jeho 
odchodu)
Nivnice – Slušovice 0:0 znovu jen bod, za 
ten vděčíme obraně, nepustila hosty k niče-
mu. Torzo naší sestavy: Hladiš F., Krč, Vašek, 
Ligas L., Michalec – Ryšávka, Boďa, Hladiš P., 
Straňák, Máčalík, Bartoš
Nedachlebice – Nivnice 1:0 

Tabulka

Body branky
1. Hluk 59 61 : 22
2. Dolní němčí 48 59 : 38
3. Kvasice 48 59 : 41
4. Ostrožská N. Ves 47 52 : 30
5. Nedachlebice 46     56 : 43
6. Bojkovice 38 49 : 38
7. Slušovice 35 48 : 41
8. Baťov 34 47 : 51
9. Újezdec 32 48 : 54
10. Mladcová 31 42 : 47
11. Březolupy 30 36 : 53
12. Nivnice 29 42 : 50
13. Žalkovice 17 30 : 61
14. Ořechov 13 27 : 87
Sestupuje Ořechov. V pohledu na tabulku 
nás může mrzet zbytečná ztráta domácích 
bodů.

Podzim 2014

Změny v mužstvu: odešel Lukáš Bortel, hráč, 
který nastřílel v Nivnici 40 branek (okr. Přebor 
a v I. b) skončil L. Koktavý, Marek Boďa, Vašek 
se vrátil z hostování. Přišli: Dufka, Janků, Fla-
sar, Skočovský

Přípravné zápasy:
Nivnice – Vlčnov 3:1 branky Janků 2, Ligas L. 
Nivnice – Hr. Lhota 2:2 branky Velecký, 
Straňák
Pohár KFS  Nivnice : Nedachlebice 2:3 první 
půle velmi dobrá, druhá z  naší strany pod-
průměrná, branky Velecký, Dufka
Kádr mužstva: Hladiš Fi., Šlapal, Michalec, 
Smítal, Krč, Ligas P., Velecký, Ligas L., Kašpá-
rek, Straňák, Dufka, Slezáček, Bartoš, Máčalík 
Ja., Flasar, Skočovský
Trenér Soviš L., asistent Pagáč R., vedoucí 
mužstva Vrága Antonín, cíl mužstva: udržet 
I. A. třídu!!!
Nivnice – O. Nová Ves 1:2 branka Velecký
Jaroslavice – Nivnice 5:1  nováček soutě-
že nám ukázal, kdo je doma pánem. Branka 
Janků
Nivnice – Kvasice 0:0 na pokutové kopy 
jsme prohráli a získali jen 1 bod.
Bojkovice – Nivnice 6:1 To, co jsme před-
vedli pod Světlovem v  první půli, to jsme 
dlouho nepředvedli. Domácí nás nepouštěli 
za půlící čáru. Branku dal Straňák.
Na kole krásami Bojkovska: Za krásného po-
časí jsem se vydal na zápas Bojkovice – Nivni-
ce. Krásná projížďka až na stadion. Dal jsem si 
pivko na žízeň a usadil jsem se na staré dře-
věné tribuně s otcem domácího hráče Dana 
Vaculy a  povídám mu: „Dneska, pane Vacu-
lo, odvezeme body.“ Neříkal na to nic a  já už 
taky ne! Poločas 5:0 to ještě domácí pět šancí 
neproměnili. Rozloučil jsem se se spolusedí-
cím a vypadl ze stadionu. Sedl jsem na kolo 
jel pěknou přírodou a přemýšlel jsem, kolik 
tento zápas skončí. Co s tím manšaftem bu-
deme dělat???
Nivnice  - Hluk 2:4  odevzdané další body 
doma. Zápas však mohl dopadnout možná 
jinak. Ve 44 minutě vedeme 1:0. Hosté ještě 
kopou roh, úplně volný hráč na malém váp-
ně a 1:1. Rozhodčí píská půli. Druhá půle je 
o našich velkých chybách a zasloužená po-
rážka. Branky Ligas, L. Skočovský
Strání  - Nivnice 5:0  S  rukavicí nás poslali 
hoši z „podjavoriny“ domů. Po tomto utkání 
končí trenér Soviš, místo převzal R. Pagáč. 
Jmenujme si sestavu: Hladiš F., Krč, Boďa, Mi-

chalec, Máčalík, Straňák, Májek, Skočovský, 
Flasar, Janků, Hladiš P.. Lavička náhradníků 
prázdná, chyběli Ligasé a Velecký
Nivnice – Nedachlebice 2:3 Zdálo se, že se 
mužstvo bude hráčsky doplňovat. Vrátil se 
Dufka a získali jsme do zálohy Prekopa z Boj-
kovic. Mnoho šancí nebylo, dvě jsme promě-
nili. Branky: Velecký a Straňák
Žalkovice – Nivnice 2:1 branka Straňák
Nivnice – Újezdec 2:4 branky Straňák a Jan-
ků. V derby s Újezdcem jsme vedli v 50 minu-
tě 2:0. Vyložená neproměněná šance Slezáč-
ka však zapříčinila zvrat v utkání. Hosté ne-
jenže vyrovnali, ale dali dvě branky na vrch. 
Trenér přehazuje hráče, látá sestavu, nějaká 
koncepce je v čudu.
Nivnice – Dolní Němčí 1:3

Nivnice – Mladcová 1:2 branka Straňák
Březolupy – Nivnice 2:3 branky Velecký, 
Janků
Ostrožská Nová Ves – Nivnice 2:2  branky 
Prokop, Velecký. Na pokutové kopy jsme za 
vítězství získali 2 body.
Pět bodů ve dvou venkovních zápasech, jak 
už bylo vzpomenuto. Uzavřeme na zámek 
domácí stadion a  budeme jezdit jenom na 
hřiště soupeřů, i když tam někdy vysoko pro-
hrajeme. Mužstvo dorostu skončilo na pod-
zim v  krajském přeboru na 6. místě. Zapojí 
se mladí hráči do mužstva dospělých? Z mi-
nulosti nejsou dobré zkušenosti. Mladí hráči 
končí, nemají zájem.
Střelci podzimu: Straňák R. 6 branek, Velec-
ký 5, Janků 3, Prekop 2, Máčalík Jan, Ligas L., 
Skočovský 1 branka
Mužstvo skončilo na 13 místě se 7 body 
a skóre 19:49. Co k tomu říct: Počkáme si na 
jarní část. Jestli jsme se do I. A třídy dostali, 
měli bychom udělat vše pro to, abychom se 
několik sezón udrželi v silné soutěži. Doplatili 
jsme na postupně úzký kádr mužstva. Doros-
tenci, kteří nastupovali za mužstvo dospě-
lých, byli i aktivními hráči a oporami dorostu. 
Hráči na hostování zde byli krátkou dobu na 
to, aby se více sžili s mužstvem. Hostování na 
půl sezony není krok ke kvalitě mužstva. 
Přinese jaro změny k lepšímu?

Fr. Lukeš, pokračování příště 

PEDIKÚRA DO DOMU
Magdaléna Sobotková

Lze objednat na tel.  737 371 049
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Velká část Evropy je vtažena do války. Přesto 
se mladá nivnická generace hlásí k obnově 
a  pokračování činnosti fotbalového klubu. 
Jaro 1941 bylo rozhodující. Učitel Broum-

ský, dále T.Mahdal, Fr. Baumrukr a  další 
mají těžkou úlohu. Ale za pár týdnů už má 
klub dost členů a  samotných hráčů celých 
16!  Jen namátkou, doplněnou fotografi emi. 
Fr. Hromčík, Fr. Kunčík, V. Slinták, K. Sme-

tana, Jos. Pražan, Jos. Výmola (na Požáře). 
A důležitá posila Jos. Mahdal (Švach), na 
přestup z Vizovic. Ten pak dlouhá léta vedl 
fotbalovou agendu. Dále K. Máčalík, Jar. 

Tomanec, Fr. Herberk. A na Čupech to byli 
samozřejmě bratři Výmolové. Jak se dočte-
me dále, toto složení bude stabilní po celé 
desetiletí. Jen s malými změnami. Ty přichá-
zely s přibývajícím věkem současných hráčů, 
mládí mělo přinést jisté oživení.. 

HISTORIE  NIVNICKÉ  KOPANÉ  2
Zpátky  ke zrodu 2.

Ani rajčovna už nevyhovuje potřebám klu-
bu, je to nedůstojné prostředí. Hráči i činov-
níci, jezdící za soupeři z  okolí, vidí většinou 
pokrok. Jen u nás se ani po deseti letech nic 
nemění. Už se nechtějí dělit o plac s dobyt-
kem. Ale znovu dostávají přednost mlátičky. 
Po žních tohoto roku zůstávají na místě jen 
stopy po kolech žebřiňáků, dobytek zane-
chal stopy. Dokonce je i pohnojeno.
V létě je zvolen výbor v čele s dr. Kvasnič-

kou dále zástupci Fr. Baumrukr  a J. Jan-

ča. Jednatel  Jos. Přibilík, pokladník Jar. 

Skyba, a hospodář Jos. Bršlica. Neuspořá-
dané soutěžení začíná tedy až po žních. Na 
výsledcích myslím není nic, co by po letech 
zaujalo. Snad jen  oduševnělý komentář po 
utkání v Bánově (4:4). „Rozhodčím byl domá-
cí - pan kaplan. Remíza byla jeho dílem. Neu-
znal nám vítěznou branku, jistě jen proto, že 

v mysli hráče vyčetl něco jiného, než myšlen-
ku na gól. Viděl i to, co si kdo myslel. Nadšené 
obecenstvo obdivovalo jeho nadání…“
Jinak bilance tohoto roku byla vcelku dob-
rá. Páté místo. 14 utkání (52:41.) I to zřejmě 
vedlo nivnické „konšely“ k  trochu vstřícněj-
šímu jednání. SK Nivnice poprvé dostává 

od obce příspěvek. A to celých 500,- Kč. na 

rok 1941.

Stále se utkávají mužstva z nejbližšího okolí. 
To je pochopitelné. A každé se snaží získávat 
body hlavně doma. Do sestav stále zasahují 
válečné události. Hráči jsou nasazováni na 
práce do Německa, nejlepší střelec Jos. Mah-
dal je tam dokonce uvězněn. Je vydán zákaz 
konat shromáždění spolků. Výbor je tedy na-
vržen bez schůze a zaslán na župu ke schvá-
lení. Do funkce jednatele je navržen  Břet. 

Krejčí,  hospodáře pak Fr. Skyba (hostin-

1941 stojící zpravaT. Mahdal, St. Bršlica, K. Smetana, Jos. Bršlica, V. Slinták, K. Vý-1941 stojící zpravaT. Mahdal, St. Bršlica, K. Smetana, Jos. Bršlica, V. Slinták, K. Vý-
mola, Jar. Tomanec v podřepu zprava Fr. Hromčík, K. Máčalík, Jos. Kovaříkmola, Jar. Tomanec v podřepu zprava Fr. Hromčík, K. Máčalík, Jos. Kovařík

Karel Máčalík rok asi 1942  Karel Máčalík rok asi 1942  
(1924 - 2001)(1924 - 2001)

František Hromčík 1922 - 2009František Hromčík 1922 - 2009



w w w. n i v n i c e . c z

33 Červen-Srpen 3/2016

ský.) Trenérem zůstává Broumský, kapitán 

mužstva Jos. Kovařík.

Již v únoru 1943 začíná fotbal ožívat. S ně-
kolika změnami v sestavě  doma Dol. Němčí 
3:2. Přikryl - Jar. Tomanec, Kovařík, Máča-

lík, Kunčík - St. Bršlica, Pražan, Šmigura - 

Josefík, V. Slinták, Jos. Výmola.  Jos. Bršlica 
odchází do Uh. Brodu, což se jeví jako ztráta, 
ale to nebude mít dlouhého trvání.
Z neúplných záznamů některé zápasy. Část-

kov-Ni 2:7, Ni-Strání 3:3, Havřice-Ni 4:4. 

Těžko se dovíme, proč trenér Broumský kon-
cem roku odchází - přeje všem hodně zdaru 
a  I.b. třídu. Problémy se vyskytly, neboť se 
traduje. „Od té doby co odešel, je klub na 

úpadku. Většina čeká, že se rozpadne.“

Přesto se Valná hromada (1944) konala, ne-
bezpečí je zažehnáno. Jan Bujáček před-

seda, jednatel - J. Tomanec, a  pokladník 

- Fr. Slinták. To je doplnění výboru. Dlouho 
se jednalo o novém pozemku pro hřiště. Na-
konec zdravý rozum vyhrál. Obec věnuje 

klubu pozemek v Horním poli. A na svoje 

náklady jej dal upravit pan Jar. Hromčík.

Kopané se dostává překvapivě více pozor-
nosti. Je to i tím, že se mužstvu začíná dařit. 
Je stabilizované, po deseti letech od začát-
ku dochází jen k malým obměnám. Kunčík, 
Smetana, Pražan, Hromčík, dobří střelci Slin-
ták a Mahdal to je kostra s velkou perspekti-
vou. Jen na postu brankáře nebyl nikdo stálý. 
Až se z Německa vrátil K. Máčalík. Další hráči 
se hlásili svojí výkonností o zařazení do muž-
stva, bylo z čeho vybírat. Jistě přišly i roztržky 

(o těch netřeba psát, jistě si to tam nahoře už 
vyříkali), každý chtěl na plac.
V  polovině roku naše výkonnost vrcholila. 
Poslední tři utkání ve velké formě.
Porazili jsme postupně Blatnici 7:1, Havřice 

6:4 v Částkově 8:1. střelci obvyklí – Hrom-

čík, Mahdal, Pražan. Tabulka není, střelecká 
bilance 42:12 a to značilo kvalifi kaci pro I. B. 
třídu.
Sestava: K. Máčalík - Kovařík, Tomanec, Jos. 
Hladiš-Kunčík, Frant. Máčalík - Pražan, Her-
berk, Šmigura, Jos. Mahdal, Smetana.
Kvalifi kaci jsme ovšem už nezvládli. Dvoj-
zápas s  Bílovicemi byl pro diváky velmi 

hodnotný, bohatý na branky. Na našem 
hřišti se soupeři rozešli remízou 4:4. „U nich 

doma už jsme byli marní a odjížděli jsme 

docela spráskaní -  5:2. Ale není se co di-

vit, že jsme pukli. Jet na žebřiňáku s koň-

mi!? Strašná jízda. Do kopce za vozem, 

z  kopce po svých.“ (vzpomínal František 
Kunčík.)
Ano, ve vzpomínkách 
tehdejších aktérů lze 
dohledat nepochopi-
telné…Koňským povo-
zem na takový zápas!!
Jen pro představu. 
Jet na Částkov? To je 
30 km - na kole slabé 
dvě hodiny, pro koně 
celý den, tudy asi ne, si 
myslím. Hradčovicemi, 
přes ten kopec? Je to 

jen nějakých osm kilometrů. Tam a nazpět, to 
možná s pivovarskými valachy. A kdo ví, jestli 
tam tehdy vedla cesta. Těžko se už dovíme, 
kdo byl tu neděli víc „spráskaný?“ V každém 
případě, nivnický hospodář, který koně po-
skytl, musel fotbalu hodně fandit (viz foto po 
dvaceti letech.)
Po zklamání z   nevydařené kvalifi kace je vi-
dět určitá stagnace. Z hráčů se vytrácí nad-
šení a bojovný duch. To i v zápasech přátel-
ských, které následují. Stále je několik z nich 
nasazeno na pracích v Německu. Někteří se 
dokonce tajně vracejí (A. Výmola, J. Pražan.) 
Oba hrají na turnaji v  Suché Lozi a  musejí 
utéct, dokonce v dresech, to když si pro ně 
přišel četník.
Druhá polovina roku 1944 už dává větší na-
ději na klidnější fotbalovou dobu. Po vylodě-
ní západních spojenců na plážích Norman-
die svitá naděje na ukončení nesmyslného 
válečného běsnění.

Cyril Čechyy

Jaroslav Tomanec Jaroslav Tomanec 
1920 - 19891920 - 1989

František Herberk František Herberk 
1921 - 19751921 - 1975

Josef Mahdal Josef Mahdal 
1922 - 19811922 - 1981

František Kunčík František Kunčík 
1923 - 20141923 - 2014

Josef Výmola Josef Výmola 
1923 - 1984 (Na požáře)1923 - 1984 (Na požáře)

J. Pražan J. Pražan 
1924 - 19941924 - 1994

K. Výmola K. Výmola 
1922 - 19861922 - 1986

Václav Slinták Václav Slinták 
1921 - 20131921 - 2013

Antonín Výmola Antonín Výmola 
1924 - 20111924 - 2011

K. Smetana 1920 - 1983K. Smetana 1920 - 1983
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PŘED VÍCE JAK PŮLSTOLETÍM…
I. pokračování - Vzpomínky klukovského mládí

INZERCE

Mnohokrát vyzván kamarády z Nivnice, chci zavzpomínat na zá-
žitky, které vyšly z  klukovské iniciativy posledního jara školských 
let – r. 1962. Dosti to navazovalo na obdiv k fotbalové reprezentaci  
Československa, která se probojovala na Mistrovství světa v Chile. 
Když jsme vyřadili Skotsko, tak jásal veškerý fotbalový národ. To nás 
držely emoce, i nás nejmladší, vyznávající posedlost - z  „ koženého 
nesmyslu “, který také nám ve Smrtné uličce a na Čupech, ale vůbec 
v celé Nivnici  učaroval! Různé rozumy jsme k tomu brali z denního 
tisku, já z Lidové demokracie skvělé komentáře Františka Steinera. 
Ve škole zásoboval náš zájem spolužák Vojta Hromčík, čtoucí po-
dobné texty v Zemědělských novinách, které doma odbírali. Další 
nám sděloval starší kamarád Karel Kunčík, pravidelný odběratel 
deníku Čsl. sport a časopisu Stadion, který zase kupoval v trafi ce 
pana Blahy, naproti Měšťanky. Jeden z nás, což byl Cyril Čech, do-
stával časopis Štart, který mu přivážel pravidelně jeho táta, ze Slo-
váckých strojíren.  Takto smysluplně vybaveni, jsme každodenně 
žili pro stálé čutání, kde to jen šlo, na každém plácku. A také jsme 
si volili jména svých fotbalových vzorů:  Fanuš Máčalík obdivoval 
brankáře Schroifa, Jožin Slezák útočníka Kučeru, moje maličkost –   
Adamce,   Cyril Čech Masopusta, Franta Plessner – Maška ze Spar-
ty, Vojta Výmola /Papůšek/ -  Scherera  z Interu, jeho bratr Franta 
útočníka Kadrabu, atd. – Největším a stálým soupeřem nás Uličanů, 
byli Čupané z Druhé uličky. Památným zápasem, kdy jsme si dali 
názvy našich klubů – Slovan a Dukla, se datuje v kterési odpoled-
ne, za krásného počasí dubna 1961, na trochu rovném plácku za 
stavením tetky Kabláskové /Bajerky/.  Už těžko říct, jaká byla naše 
sestava, ale určitě v  ní nechyběli už jmenovaní: Máčalík, Slezák, 
Čech, Lukáš, Plessner,  ad. Postupně se zapojovali ostatní kamarádi: 
bří Výmolové, bří Stojaspalové, Staňa Velecký, Jožka Mudrák, Laďa 
Slezák, ještě někteří mladší. – Soupeřem byla tedy sousední Dukla 
Čupy, jejíž sestava mohla být pak ještě mnohokrát byla:  v brance 
Zdenek Horneš,  v obraně St. Hladiš /Šinek/ a Zd. Gregovský,  útok 
tvořili – Antonín Marek, St. Výmola a Karel Výmola /slavný Karotek/;  
postupně měli hodně náhradníků – Fr. Marek, J. Mudrák, Fr. Venera, 
Jos. Vítek, mimořádně dřív Brychtové a K. Skyba / ten až přijel z uče-
ní. Důležitá poznámka:  naše klukovská mužstva byla šestičlenná  
-  brankář, 2 obránci, 3 útočníci. – Zmiňme se i o našich hřištích, což 
jak řečeno, byly různé plácky, kdekoliv to jen šlo. Tak Slovan Ulička 
měl původní hřiště za Stodolama /dnes ulice Příčná/, ale i u Kercho-
va, za Kameníkovým, blízko Papůškového; potom asi pět hřišť na 
Čupech společně s Duklou, nejlepší z toho poměrně rovná louka 
vlevo od Kaple. -  Slovan a Dukla vybojovali, do podzimu 1962 více 
než 70 utkání, mimo zimní nečas se prostě hrálo neustále, v letní 
prázdniny s  výjimkou neděle a  deštivého počasí. Památným pro 
oba kluby bylo utkání v rámci Olympiády Uličanů, ve kterém přes 
skvělé atletické výsledky Slovanu nás ve fotbalovém utkání Dukla 
deklasovala 6:1/bylo to o prázdninách 1961/. Celkový výčet zapsa-
ný v análech, jenž se nezachovaly, leč jsou dosud zapamatovatelné, 
bylo: asi 40 x vítězství Čupanů, 10x byla remiza a 20 zápasů bylo 
vítězných pro Uličany.  Slovan byl na tom však lépe organizačně, 
v čemž si dobře vedli Cyril Čech a St. Lukáš. Na podzim 1961 došlo 
dokonce k vydání 10-ti psaných  „Uličanských sportovních novin“, 
které byly připravovány i s Fr. Máčalíkem u nich v kuchyni:  byl to 

jen linkovaný list o dvou stranách, doplněný barevným kresleným 
vyobrazením z fotbalu. Vycházely vždy 3 kusy – jeden archivova-
ný pro Slovan, 2 pro předplatitele, což byl pan Karel Kunčík starší 
a 1volný pro veřejnost.  Na závěr sezony 1961 u Kaple na Čupech, 
a to za nepříznivého počasí / závěr října t.r. proběhlo utkání Slo-
vanu proti svému B týmu. Následně došlo k vyznamenání nejza-
sloužilejších hráčů – brankáře Fr. Máčalíka a juniora Ladě Slezáka, 
předáním vyznamenání /byl to starý odznak. Během zimy 1961-
62 vznikla správná myšlenka sehrát klukovskou ligu za účasti 6-ti 
týmů. Proti očekávání se nepřihlásili Čupané, favorité soutěže.    To 
už bylo také na závěr školní docházky mnohých z nás. Vlastně se 
jednalo o mládež z Měšťanky, tj., hlavně 9. a zpětně až k 6. třídě. 
Došlo k rozlosování soutěže  o přestávce ve vyučování 9. A třídy, 
na čemž se podíleli hlavní organizátoři: Tonda Baumrukr/Čupák/, 
Vojta Hromčík, Fera Máčalík, a autor námětu. Účastnily se týmy – 
Slovan Ulička A a B, SK Žabí Rynk A a B, dále Tatran Zámostí  a TJ Po-
dohradí. Bylo dále rozhodnuto, že se bude hrát převážně v sobotu 
odpoledne, protože dopoledne byla tenkrát ještě škola.  Jelikož se 
žádná dokumentace nezachovala, musíme po více než půl století 
namáhat paměť. Při vzpomínání autoru dopomohli i Tonda Čupák, 
Laďa Trtek /poštmistr/, bří Výmolové / Vojta a Frantík/, ještě možná 
další. Na začátku ligy došlo k neočekávané skutečnosti, ale o tom až 
v příštím pokračování

St. L.
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Co vám přinese ultra rychlá optická síť…
Zřejmě si někteří z vás již povšimli, že v naší obci při probíhajících 
zemních pracech v podobě obnovy některých chodníků a částí míst-
ních komunikací jsou ukládány podivné barevné hadice. Požádali 
jsme investora této pokládky (jednatele spol. Euro Network s.r.o.) 
o vysvětlení:
V rámci těchto prací dochází k pokládce HDPE trubek pro pokládku 
optického vlákna, které do budoucna přinese do naší obce revoluční 
změnu v oblasti internetového zabezpečení všech obyvatel Nivnice. 
Pokládka v  zemi je nejoptimálnější varianta, protože je chráněna 
zemí proti povětrnostním vlivům počasí (vítr, sluneční záření, apod.) 
a toto zemní uložení tedy eliminuje možné poškození vlivem atmo-
sférického počasí. Přípojce „převěsem vlákna“ se budeme snažit ma-
ximálně vyhnout. Ať již z hlediska výše popsaného tak i estetického 
– nechceme přeci bydlet mezi změtí kabelů…
V současné době je stav prací následující: trubky jsou položeny v uli-
cích Sadová, Komenského a začíná se pokládat na Sídlišti a části Nové 
čtvrti. Finální připojení mezi uživatelem a provozovatelem proběhne 
po dohodě při postupné výstavbě sítě a v okamžiku výstavby bude 
i samotná přípojka budována na náklady poskytovatele. Předpoklá-
dané ceny budou konkurenční současné nabídce v naší obci a bude 
na každém zda se k síti aktivně připojí, či zůstane u svého současného 
způsobu přenosu. V případě zájmu a pokud má majitel nemovitosti 
již rozvod po domě vybudovaný (bezdrátový i kabelový), 
ukončí se vlákno pouze u WI-FI routeru a dále použije již 
svoji vybudovanou síť – není tedy nutné budovat a inves-
tovat do ničeho nového.

Možná si položíte otázku v čem spočívá rozdíl mezi poskyt-
nutím internetového připojení prostřednictvím optického 
vlákna a  ostatními možnostmi, které již v  Nivnici máme. 
Např. LTE, ADSL nebo  Wi-Fi připojení.   
Odpověď je velmi jednoduchá:

Téměř neomezená rychlost, 

která navíc není závislá na tom kolik lidí je právě připojeno 
k distribučnímu bodu, možná znáte situaci kdy ráno či do-
poledne vám běží přenos internetu naprosto bezchybně, 
všechna okna se vám bleskurychle otvírají, obrázky se na-
čítají okamžitě a cokoliv stahujete má minimální prodlevu. 
Ale večer je situace naprosto odlišná, nic se neotvírá, vše 
je pomalé a máte chuť počítač vyhodit z okna. Podobnou 
situaci u optického připojení nezažijete.

Nadstandartní stabilita připojení,

protože rychlost není vždy všechno. Při určitých činnos-
tech (hraní her, skypové hovory, mobilní aplikace atd.) 
nepotřebujete vysokou připojovací rychlost, ale aby vám 
vaše připojení „nespadlo“.  Optická varianta připojeni vám 
umožní vybrat si tarif s optimální či vysokou stabilitou při-
pojeni 

Dostupnost a spravedlivost. 

Optické připojení v naší obci je budováno tak, aby všem 
občanům nabídlo stejné možnosti využívání internetové 
sítě. 

Optické vlákno je budoucnost. 

Rozsah možností, které internet postupně přináší uživatelům je ob-
rovský, už jsme si zvykli na telefonní hovory přes internet, náročné 
on-line hry, videopřenosy včetně televize apod. A je to teprve začá-
tek toho jak budeme moci internet v budoucnosti využívat. Avšak 
za předpokladu, že nám to umožní forma stávajícího internetového 
připojení. Je to jeden z hlavních důvodů, proč mít v naší obci jak říkají 
odbornici „optiku“. Řada stávajících připojeni bude v budoucnu ne-
dostatečná nebo zanikne úplně. V okolí optického kabelu nevzniká 
žádné škodlivé ani rušivé záření, což jej opět zvýhodňuje při používá-
ní např. u více citlivých osob.

Dů vodů pro internetové připojení pomocí optického kabelu bychom 
našli více, podstatné je to, že se tak zařadíme po bok mnohem větších 
měst a aglomeraci.
Společnost EuroNetwork, která v obci tuto nabídku na vlastní nákla-
dy  připravuje, vznikla před 2 roky v Brně a soustřeďuje se na posky-
tování hlasových a datových služeb pro korporátní segment (střední 
a větší společnosti) a dále služby pronájmu vláken a podporu služeb 
pro poskytovatele internetu (ISP) v okolí Brna.

Josef Trtek
EuroNetwork, s.r.o.
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ZAHRÁDKÁŘIZAHRÁDKÁŘIBrigáda - sečení trávy u pálenice
Brigáda - sečení trávy u pálenice

Brigáda - údržba okolí areálu pálenice

Brigáda - údržba okolí areálu pálenice

Floristika - zemské kolo Floristika - zemské kolo 
Prostějov - první 3 místa Prostějov - první 3 místa 
kategorie senioři.kategorie senioři.

Floristická soutěž - zemské 
Floristická soutěž - zemské 

kolo v Prostějově kolo v Prostějově 

- Radka Zpěváková - Radka Zpěváková 

kategorie juniořikategorie junioři

Floristika - zemské Floristika - zemské 
kolo Prostějov - kolo Prostějov - 
slavnostní kytice slavnostní kytice 
kategorie seniořikategorie senioři

Mladý zahrádkář - 
Mladý zahrádkář - 

národní kolo Praha - 
národní kolo Praha - 

vyhodnocení soutěže
vyhodnocení soutěže

Mladý zahrádkář Mladý zahrádkář 
- národní kolo - národní kolo 
Praha - Bára Praha - Bára 
a Jenda na exkurzi a Jenda na exkurzi 
ve skleníkuve skleníku

Letošní májka zahrádkářůLetošní májka zahrádkářů

Mladý zahrádkář - okresní kolo V Nivnici - soutěžící obou kategorií
Mladý zahrádkář - okresní kolo V Nivnici - soutěžící obou kategorií

Mladý zahrákář - národní kolo Praha - Barbora Be-
Mladý zahrákář - národní kolo Praha - Barbora Be-

níčková a Jan Mikláš s paní učitelkou
níčková a Jan Mikláš s paní učitelkou

Stříhání jabloní v Parku přátelstvíStříhání jabloní v Parku přátelství
Mladý zahrádkář - okresní kolo v Nivnici 
Mladý zahrádkář - okresní kolo v Nivnici - teoretický test znalostí
- teoretický test znalostíStavění májky - letos Stavění májky - letos 

v menším provedenív menším provedení


